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Kulturní kalendář

	do 22. 12. | kostel sv. Víta
	 Panu	učiteli	s	láskou	– výstava
	1.–22. 12. | Dobřanská galerie
	 Předvánoční	čarování – výstava
	3. 12. | náměstí T. G. M.
 13:00–17:00  Mikulášský	jarmark
	17:00		Rozsvícení	vánočního	stromu
	3. 12. | 17:00 | Vodní Újezd
	 První	adventní	neděle	ve	Vodňácké		
	 stodole
	5. 12. | 14:00 | Káčko
	 Bio	Senior:	Vánoční příběh
	5. 12. | 17:00 | náměstí T. G. M.
	 Pekelné	koňské	spřežení
	7. 12. | 15:30–18:00 | Městská knihovna
	 Zdobení	vánočního	stromečku
	8. 12. | 19:00 | Káčko
	 Zbojník	(film + beseda s tvůrci)
	10. 12. | 16:45 | Šlovice
 Průvod	se	světýlky	od	Centra	Šlovice
	 Mikulášská	nadílka	a	rozsvícení		 	
	 vánočního	stromu	na	návsi
	10. 12. | 17:00 | kostel sv. Mikuláše
	 Adventní	koncert:	
	 Pěvecké	trio	Přelet	M.	S.
	13. 12. | 20:00 | Káčko
	 TADY	VARY: Láska nebeská
	16. 12. | 9:00 | kuželna v Lipové ulici
	 Vánoční	turnaj	pro	neregistrované		
	 hráče
	17. 12. | 17:00 | kostel sv. Mikuláše
 Adventní	koncert:	Dobřanské	sbory
	18. 12. | 18:00 | Káčko
 Vánoční	vystoupení	tanečního	
	 oboru	ZUŠ
	19. 12. | 18:00 | koncertní sál ZUŠ
 Vánoční	koncert	I
	20. 12. | náměstí T. G. M.
	 10:00		Vánoční	trh
	 18:00		Zpívání	koled	s	ČRo	Plzeň
	22. 12. | 18:00 | kostel sv. Mikuláše
 Vánoční	koncert	II
	24. 12. | Pivnice Hájek–Hájková
	 Degustace	bramborového	salátu
	24. 12. | 11:00 | dvůr ZUŠ
	 Živý	betlém
	24. 12. | kostel sv. Mikuláše
	 Betlémské	světlo
	24. 12. | kostel sv. Mikuláše
	 Půlnoční	mše

	1. 1. | 13:00–15:00
	 Novoroční	výstup	na	Šlovický	vrch
	1. 1. | 18:00 | louka u starého mostu
	 Novoroční	ohňostroj

Aktuální informace najdete v kulturním kalendáři 
na www.dobrany.cz.

PROSINEC

LEDEN	2024

Střídání draků
Oproti všeobecnému pocitu vůbec nevěřím všeobecně přijímané představě, že odchod bater-

kárny znamená návrat k původnímu klidu. Obrovská průmyslová plocha na letišti a kolem něj je 
stále velikým lákadlem pro draky všeho druhu. Vždy byla a bude.

Projekt gigafactory byl jen dalším v řadě, ne prvním, ne posledním pokusem zpeněžit rozsáhlý 
státní i soukromý majetek. Proto se musíme soustředit na to, aby vláda a kraj dodržely svůj slib, 
že zruší 130 hektarů průmyslových ploch na polích u Vodňáku a Martiňáku. Čím menší plocha, 
tím menší pravděpodobnost, že nám tu vyroste kupa montoven.

Provoz letiště byl tak jako dnes naposledy ohrožený v roce 2015, kdy si stát poprvé myslel, že 
vyhrál nad provozovatelem (firmou PlaneStation). Automatický zánik povolení k provozu hrozí 
někdy v červnu příštího roku. Pokud se nepodaří toto nebezpečí odvrátit, je letiště navždy uza-
vřené, čímž se otevře cesta k jeho zastavění.

V médiích se prosadil pustý výmysl o tom, že v Líních je vojenské letiště, které může armáda 
ihned začít využívat, proto nás plzeňští lobbisté a politici straší stíhačkami F-35 nebo vrtulníky, 
ale bez vyvlastnění pozemků široko daleko je to neproveditelné.

Od začátku tvrdíme, že proti divoké výstavbě průmyslových hal nejsme bezmocní, dokud stát-
ní majetek zabírá PlaneStation, pak že nás už snad bude alespoň trochu chránit zmenšení zóny.

Na tu první pojistku už se nedá sázet ani zlámaný cent, ta druhá je ve velkém ohrožení, bude 
nás to stát ještě spoustu práce a dlouhé hodiny vyjednávání, ale věřím tomu, že uspějeme. Novým 
drakem nejspíše bude armáda. Snad začne vyjednávání rovnou na úrovni, na kterou jsme svou 
neústupností dostali dosavadní vyjednavače státu. Kdyby to mělo být stejně amatérské jako loni 
na jaře, bude to pro obě strany obrovská ztráta času.

A nakonec to možná dopadne lépe, než jsme doufali, průmysl zmizí z letiště úplně. A s ním 
i všechna rizika spojená s divokou výstavbou, přetíženými silicemi a marnivým dovozem pra-
covní síly z Asie.

Martin Sobotka, starosta

Parkování karavanů
S masivním rozšířením popularity cestování v obytných vozech a karavanech přichází pro jejich 
vlastníky starost spojená s parkováním a zazimováním vozů a přívěsů. Ne všichni mají možnost 
parkování karavanu na svém pozemku a nezbývá, než využít veřejných parkovacích ploch. Tím 
jednak zabírají již tak nedostatkové parkovací stání, ale také vystavují karavan vandalům a ne-
nechavcům. Zvažujeme vytvoření areálu mimo centrum pro dlouhodobé parkování karavanů 
a obytných vozů. Prostor, který bude oplocený a pod dohledem kamerového systému. Zajímá nás, 
jak široká je mezi občany poptávka po takové službě. Využili byste této možnosti? Pak nám dejte 
nezávazně vědět na e-mail trdlicka@dobrany.cz.

Michal Trdlička, místostarosta
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Vyjednávat se vyplatí
Prudký nárůst cen energií oproti roku 2021 způsobuje zdražování všeho, co potřebuje ke své-

mu provozu hodně „šťávy“. Jednou z takových oblastí je i vodárenství, kde se ale růst ceny energií 
promítá se zpožděním.

Vinou tohoto faktu by cena vody pro rok 2024 prolomila hranici 90 Kč za kubík. Nárůst o 18 % 
přišel moc nejen nám, ale pochopení jsme našli i u provozovatelské firmy ČEVAK.

Podařilo se dosáhnout úpravy v mezích koncesní smlouvy, takže výsledek je daleko šetrnější, 
výsledná cena po úpravách nákladu na elektřinu je 85,14 Kč/m3, což představuje nárůst o 10 %. 
Jedna osoba tak měsíčně zaplatí v průměru o 30 Kč více.

V minulých letech jsme patřili mezi nejlevnější lokality, věříme tomu, že svou pozici udržíme. 
Již v letošním roce je průměrná cena v ČR 114,27 Kč/m3, v roce 2024 bude jistě vyšší.

Velký vliv na tento růst ceny má stále ještě poslední cenové nařízení paní ministryně Schillero-
vé, kvůli kterému se musí postupně výrazně zvýšit hodnota nájemného. Hodnota veškerého ma-
jetku se musela ocenit mnohem výše a vlastníci vodovodů a kanalizací mají povinnost postupně 
dosáhnout toho, že náklady na obnovu plně pokryjí z nájemného. Zásadní vliv má též zdražení 
veškerého stavebního materiálu, který je potřeba k udržení vodohospodářské sítě v chodu.

Menší zdražení není populistické gesto, které by ohrozilo kvalitu sítě. Pro zajištění bezpečnosti 
dodávek vody a odvodu splašků máme i tak dostatek finančních prostředků.

Martin Sobotka, starosta

Děkujeme 
za stromeček
Vánoční strom letos městu darovala rodina 
Kolovratníkových z Dobřan. Kácení a pře-
voz vánočního stromu zajišťovali pracovníci 
městských technických služeb a o převoz se 
jako každoročně postarala společnost  4-les. 
Moc děkujeme!

Jaroslava Umnerová, místostarostka

Oprava obecní 
studny

Když ve Šlovicích řeknete “U Pumpy“, asi ka-
ždý bude vědět o jakém místě mluvíte. Jde 
o obecní studnu při silnici na Dobřany. Nyní 
dostala studna řádnou péči a ruční pumpa je 
po renovaci opět funkční. Jedná se o zajímavý 
rezervoár vody o hloubce 8 metrů a průměru 
úctyhodných 3 m. Ve své spodní části je zase-
kána do skály a výše vyskládána z kamene. 
Od firmy provádějící čištění zněla jen slova 
chvály a obdivu jak za řemeslné zpracování 
kamenné skladby, tak za silný přítok. Nyní je 
obyvatelům Šlovic opět k dispozici.

Michal Trdlička, místostarosta

Akce Chodník 
u silnice II/180 
Dobřany – Dobřánky

Jak jste si mohli všimnout, koncem října byl 
dokončen chodník mezi Dobřany a Dobřánky 
při silnici II/180. Po doplnění chybějících úse-
ků o délce 283 m mohou chodci nyní využívat 
chodník o celkové délce 442 m i mimo cyk-
lostezky CT3, která vede souběžně o úroveň 
níže v záplavovém území a v případě povodní 
je nevyužitelná.

Na samotnou realizaci chodníku byla 
poskytnuta dotace z Integrovaného re-
gionálního operačního programu ve výši 
2 244 335,75 Kč, což je 85 % z celkové ceny 
(70 % z EU + 15 % ze státního rozpočtu). 

Petra Petelová, správa dotací

Dne 31. 10. 2023 byla ukončena I. etapa 
akce Dobřany, replika Ježíše Krista na kříži 
v Plzeňské ulici. Město Dobřany získalo na 
tuto etapu dotaci 70 000 od Plzeňského kra-
je. Originál plastiky Ježíše Krista byl umístěn 
v Plzeňské ulici před domem č. p. 68. Dřevo-
řezba byla značně narušena povětrnostními 
vlivy, vykazovala četné trhliny a pronikající 
voda do otevřených spár řezby urychlovala 
degradaci dřeva.

Plastika byla restaurována akademickým 
malířem Jiřím Ratajem, který v II. etapě pro-
jektu vyrobil i zdařilou repliku. Ta byla origi-
nálními kotvícími prvky osazena na původní 
místo – na kříž do Plzeňské ulice. Originální 
zrestaurovaná dřevořezba byla umístěna do 
zvonice u kostela sv. Mikuláše na náměstí 
v Dobřanech.

Rozpočet akce
•  I. etapa – restaurování plastiky Ježíše 

Krista vyšla celkem na 253 000 Kč, z dota-
ce Plzeňského kraje město dostalo 70 000, 
183 000 bylo hrazeno městem Dobřany.

•  II. etapa – kopie plastiky vyšla na 
396 750 Kč a byla hrazena městem Dob-
řany

Jana Marková, správa dotací



prosinec 2023|

Zprávy z radnice

4

V září letošního roku byla do funkce tajemnice Městského úřadu Dobřany jmenována paní Bc. Iveta 
Zajíčková. Po pár měsících práce pro město jsme se ji rozhodli vyzpovídat a představit ji tak čtená-
řům Dobřanských listů.

Můžete	se,	prosím,	čtenářům	krátce	před-
stavit?
Ve zkratce… Od narození žiju v Městě Touško-
vě, malém městečku západně od Plzně. Mám 
dvě dospělé děti, dceru a syna, a jsem už také 
pyšnou babičkou dvou malých holčiček. Ráda 
jezdím na kole, cestuji a čtu.

Nejste	 tedy	 Dobřaňačka…	 Jaké	 to	 má	 při	
Vaší	práci	výhody	a	nevýhody?
Ony se ty výhody a nevýhody vlastně prolínají. 
Na jednu stranu cítím jistou svobodu v tom, že 
jsem nikoho blíže neznala a mohu si tak vy-
tvářet vztahy i názory od počátku. Na druhou 
stranu mi chybí tzv. místní znalost, která je pro 
mou práci velice důležitá. Takže se snažím zís-
kávat co nejvíce informací o místním životě. 

Můžete	 čtenářům	 zpravodaje	 přiblížit	
Vaše	předešlé	pracovní	pozice?	
Mým prvním zaměstnáním byla operátorka 
počítače. A ten počítač zabíral prostor tak 
30 m2. Měl magnetické pásky, obrovské disky, 
diskety. Úsměvné, že?
Ve veřejné správě se pohybuji více jak 25 let. 
Začínala jsem na pozici řadového referenta na 
velkém městském úřadu v Plzni, postupem 
času jsem se vypracovala až do pozice vedou-
cí oddělení a zástupce vedoucího odboru. No 
a také jsem byla dvě volební období starost-
kou v mém bydlišti.

Vzpomenete	 si	 na	 první	 pracovní	 den	
v	Dobřanech?
První den v Dobřanech byl i prvním školním 
dnem. Takže slunečné ráno bylo ještě ve zna-
mení pomalého rozjezdu, končí prázdniny, 
začíná babí léto, pohoda…. Hodně rychle se to 
změnilo. Nové prostředí, noví lidé, nové infor-
mace. Je to jízda.

Za	tři	měsících	jste	se	jistě	potkala	s	řadou	
lidí	a	dostala	se	do	nových	situací.	Jak	hod-
notíte	tuto	dobu?		
Ty tři měsíce hrozně rychle utekly. Jak už jsem 
řekla, je to jízda, která mě moc moc baví.

A	mohou	Vás	místní	potkal	i	mimo	budovu	
úřadu?	
O polední přestávce velmi ráda chodím k řece 
a ke starému mostu nebo jen tak ulicemi. Akcí 
ve městě jsem se zatím ještě nezúčastnila, 
přeci jen domů to mám trochu dál. Ale těším 
se na jaro a léto, to určitě bohatou nabídku 
využiji.

Děkuji za rozhovor.
Jaroslava Umnerová

Město Dobřany, 
náměstí T. G. M. 1, 334 41 Dobřany

Tajemnice Městského úřadu Dobřany 
vyhlašuje v souladu se zákonem 

312/2002 Sb., o úřednících územních 
samosprávných celků a o změně některých 

zákonů, ve znění pozdějších předpisů, 
(dále jen zákon o úřednících)

VÝBĚROVÉ	ŘÍZENÍ	č.	10/2023
na vznik pracovního poměru úředníka ÚSC, 

zařazeného do MěÚ Dobřany jako
investiční	technik/technička

Rámcová	pracovní	náplň: 
Organizace předprojektové, projektové 
přípravy, inženýrská činnost a vlastní 
realizace investičních akcí města.

VÝBĚROVÉ	ŘÍZENÍ	č.	11/2023
na obsazení pozice úředníka ÚSC zařazeného 

do MěÚ Dobřany 
– referent/ka	odboru	kanceláře	

starosty	MěÚ	Dobřany

Sjednaný	druh	práce:
sociální pracovník/pracovnice
Rámcová	pracovní	náplň: 
Zajišťování povinností vyplývajících z práce 
sociálního pracovníka. Poskytování sociální 
pomoci osobám nebo rodinám, které se 
dostaly do nepříznivé sociální situace. 
Vyhledávat aktivně osoby, které jsou 
ohroženy sociálním vyloučením. Provádět 
základní sociální poradenství a sociální práce 
s osobami ve stavu hmotné nouze. 
Agenda osob omezených ve svéprávnosti. 
Funkce veřejného opatrovníka.

VÝBĚROVÉ	ŘÍZENÍ	č.	12/2023
na obsazení pozice úředníka ÚSC zařazeného 

do MěÚ Dobřany 
– vedoucí	finančního	odboru

Rámcová	pracovní	náplň: 
Vedoucí úředník dle zákona č. 312/2002 Sb., 
který je zodpovědný za řízení odboru. 
V jeho kompetenci je komplexní zajišťování 
finančního hospodaření města.

Přihlášku s přílohami doručte 
do	14.	12.	2023	(do	14.00	hodin) 
buď osobně na podatelnu MěÚ Dobřany 
nebo poštou na adresu: MěÚ Dobřany, 
náměstí T.G.M. 1, 334 41 Dobřany.

Bc. Iveta Zajíčková v. r., 
tajemnice MěÚ Dobřany

Celé znění najdete na: https://www.dobrany.cz/
mestsky-urad/volna-pracovni-mista/ 

Město Dobřany přijme 
do	areálu	koupacího	biotopu

OBSLUHU	OBČERSTVENÍ	
(DPP)
květen–září (nebo dle domluvy)

Více informací: 
Bc. Iveta Zajíčková, tajemnice MěÚ Dobřany
tel. 377 195 841
e-mail: zajickova@dobrany.cz

Michal Pokorný, vedoucí technických služeb
tel. 724 004 389
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Jablko nebo citrón u prvního stupně školy

Vzpomínáte ještě na doby, kdy policie ve 
spolupráci s dětmi vychovávala řidiče? Mělo to 
své kouzlo a nějakou dobu to i zabíralo. Kaž-
dý si mohl uvědomit, že se nechová správně. 
Komu to bylo jedno, ten se pak nemohl divit 
pokutě. Svědomitější řidiči dali přednost bez-
pečnosti dětí před svým pohodlím.

U nás v Dobřanech je s řidiči největší patá-
lie u dolejší školy, každé opatření funguje jen 
chvilku, pak se to skokově zhorší. Když bezo-
hlednost prochází jedněm, přidají se i další.

Před pár lety jsme zakročili, Školní ulice se 
stala jednosměrnou, na rohu náměstí nejblíže 
škole vznikla místa pro rodiče, kteří zastaví, 
rozloučí se s dítětem a urychleně odjedou, aby 
totéž umožnili kamarádům svého školáčka. 
K tomu město najalo asistenta, který měl vše 
usměrňovat.

Řada rodičů drastický zásah do Školní uli-
ce kritizovala s tím, že vina je na škole, která 
otevírá příliš pozdě, na to její vedení reagovalo 

a dobu prodloužilo.
Nějaký čas to fungovalo dobře, potíž nasta-

la, když asistent odešel na zasloužený odpoči-
nek. Zastoupily ho sice zaměstnankyně školy, 
ale z nějakého důvodu jim není dopřán nále-
žitý respekt.

Co s tím teď, když škola zoufale volá o po-
moc?

První vás napadne, ať ředitel poprosí ro-
diče o větší ohleduplnost, určitě jsou to ro-
zumní lidé a chápou, že chaotický pohyb aut 
u vchodu do školy může skončit velice špatně. 
Asi je to pravda, ale nejspíše jdou tyto úvahy 
stranou, když se moc spěchá. Kvaltování nikdy 
nepřidává chuť chovat se citlivě a rozumně. 
Takže toto nezabírá.

Na řadě je město, které nyní přináší jablka 
i citróny. Nejprve k tomu sladšímu ovoci. Zada-
li jsme rozšíření parkovacích míst na náměstí 
tak, aby mělo více rodičů možnost zachovat se 
opravdu rozumně. S usměrňováním pomohou 

naši hasiči, přes zimu vznikne na konci Školní 
ulice další parkovací plocha s možností se po-
hodlně otočit.

A teď k plodům o poznání kyselejším, s těmi 
pomůže policie. Práci si zorganizuje tak, aby 
mohla rozdávat pokuty těm, kteří se u školy 
chovají nejhůře. Děkujeme za ochotu. Víme, 
že nemůže působit na místě nepřetržitě, proto 
její práci město posílí i instalací kamery.

Dalším citrónem bude patrně naprostá 
změna provozu u školy, kdy bude část ulic ko-
lem ní osazena zákazovými značkami a možná 
i pevnými překážkami. To vše bude stát nema-
lé úsilí a peníze, přitom by stačilo se i v ranním 
spěchu zastavit, zhluboka nadýchnout a zvážit 
si v klidu, zda opravdu musí přímo k vchodu 
ráno zajet 50 aut během několika minut.

Zvlášť když se z náměstí od pošty či radni-
ce dá dojít při budově po chodníku, aniž by se 
přecházela jediná ulice.

Martin Sobotka, starosta

Poděkování 
O svátečním odpoledni 17. 11. jsme se ve Šlo-
vicích sešli v krásném počtu šestnácti dob-
rovolníků na společné brigádě. Díky skvělé 
účasti jsme se mohli rozdělit do čtyř skupin, 
které vyčistily lokality u návesního rybníku, 
před Centrem Šlovice, vyřezány byly náletové 
dřeviny v chatové oblasti a při cestě “V Trak-
torce“. Od náletů jsme vyčistili také svah pod 
Centrem Šlovice. Ten ještě během zimy dosta-
ne novou terénní podobu a s jarem i novou 
výsadbu. To vše již v rámci přípravy na plá-
novanou stavbu objektu dětských skupin, jejíž 
součástí je i úprava okolí Centra Šlovice. Dě-
kuji všem, co si našli čas a přiložili ruku k dílu 
či poskytli techniku.

Michal Trdlička, předseda OV Šlovice
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Život ve městě

Oprava	betonové	 lávky	zásypem	kame-
ny	 vzbudila	 pozornost	 občanů	 Dobřan.	
Proč	se	oprava	dělala	a	proč	tímto	způso-
bem?

Během mostní prohlídky (2022) bylo zjiš-
těno, že došlo k sesuvu svahu u pravobřež-
ní opěry lávky. Od roku 2022 do roku 2023 
došlo k další pozorovatelné erozi, kdy se již 
začal odhalovat základ opěry. V návrhu opat-
ření z mostní prohlídky bylo obsypání opěry 
lomovým kamenem coby ochrana spodní 
stavby před erozním působením vodního 
proudu. Jinak by hrozilo podemletí a ztráta 
stability celé konstrukce.

O způsobu opravy rozhodovala funkč-
nost – těžký lomový kámen v úrovni hladiny. 
A dále pak bezprostřední okolí lávky, kde je 
řeka Radbuza v tzv. volném, nezpevněném 
korytě, kdy může volně meandrovat a břehy 
jsou porostlé vegetací. Předpokladem obsy-
pu je, že kameny prorostou vegetací a stanou 
se tak přirozenou součástí stávajících břehů. 
Během opravy byla též lehce přesměrována 
proudnice toku, aby více směřovala do středu 
mostního otvoru. Oprava byla konzultována 
se zástupci Povodí Vltavy.

Jak	 na	 tom	 obecně	 jsou	mosty	 a	 lávky	
v	Dobřanech	a	které	čekají	v	blízké	době	
zásahy?

Obecně lze doložit (*), že mosty a lávky ve 
správě města Dobřany jsou celorepublikově 
v nadprůměrném stavebním stavu. Ve srov-
nání s jinými obecními a městskými mosty 
vychází ještě o trochu lépe.

Město pravidelně provádí hlavní i běžné 
mostní prohlídky a především pružně reagu-
je na návrhy opatření vzešlé z prohlídek. Jme-
nujme např. nedávnou opravu historického 
klenbového mostu nebo výše zmíněný obsyp 
opěr lávky přes Radbuzu.

V současné době město pracuje na projek-
tu nové lávky ve Vodním Újezdě, která nyní 
vykazuje nejhorší stavební stav z městských 
mostů.

Proč	a	jak	se	revize	mostů	dělají,	jaké	se	
používají	technologie?

Provádění mostních prohlídek přikazuje 
správcům vyhláška (**), resp. ČSN 73 6221, 
na kterou vyhláška odkazuje. Prohlídky pro-
vádí osoba s Oprávněním k výkonu most-
ních prohlídek, udělovaném Ministerstvem 
dopravy. Výsledkem prohlídek je zhodnoce-
ní stavebního stavu (statiky), použitelnosti 
(bezpečnosti provozu) a návrh opatření na 
zkvalitnění správy mostu či návrh na odstra-
nění zjištěných závad. Možná je i úprava zatí-
žitelnosti objektu.

Prohlídky se provádí vizuálně, nedestruk-
tivně. Z tohoto důvodu je nezbytné, aby 
prohlídkář rozuměl statickému působení 
konstrukcí a příčinám a důsledkům poruch. 
Dále pak je nutná orientace ve stavebnictví 
(technologie, materiály, předpisy…). Při pro-
hlídkách se též těží z jejich periodičnosti, kdy 
lze každou závadu pozorovat v čase. Pokud 
některá ze závad vykazuje nepředpokládaně 
rychlý rozvoj, je třeba k tomuto zaujmout po-
stoj.

Na stav mostů a lávek v katastru obce Dobřany jsme se zeptali Ing. Jana Svejkovského, stavbyvedoucího firmy JSF stavební, s.r.o., která pro Dobřany 
revize provádí.

Z metod a přístrojů používaných při pro-
hlídkách, vždy v závislosti na konkrétní kon-
strukci, můžeme jmenovat např. akustické 
trasování, měření šířky trhlin, měření vzdá-
leností, sklonů, teploty a jiné. V případě po-
chybností pro orientační představu používám 
i radarový detektor výztuže nebo nedestruk-
tivní tvrdoměr. Pokud však prohlídkář zjistí 
možný konstrukční problém, do opatření 
napíše návrh na vypracování diagnostického 
průzkumu. Typické to je u starších předpja-
tých betonových mostů, které byly v posled-
ních letech propírány v médiích.

Pro	koho	všeho	mosty	revidujete?
Pro města, obce, kraj a i jiné subjekty, které 

mají most(y) v majetku. Operuji v oblasti od 
Plzně po Šumavu.

*) Vybraná statistická data Odboru silniční da-
tabanky a NDIC, ŘSD ČR k 1. 7. 2023
**) Vyhláška Ministerstva dopravy a spojů v § 
8 č. 104/1997 Sb.

Krátce
(red) Od prvního prosincového dne je 

v Brentnerových sadech umístěna novinka 
letošní vánoční výzdoby - andělský fotopoint.

Prodej dřevní hmoty
palivo tvrdé, štípané
1800 Kč + 15 % DPH

sběrný dvůr

Kontakt: Michal Vrána – 730 152 451,
Michal Pokorný – 724 004 389
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Městská knihovna Dobřany

Stromořadí 439, kontakt: 377 972 942
e-mail: knihovna@dobrany.cz – oddělení 

pro dospělé (B. Kubelková)
sloupova@dobrany.cz – dětské oddělení

Oddělení pro dospělé
pondělí 7:30–12:00 13:00–17:00
úterý 7:30–11:00 13:00–15:00
středa 7:30–12:00 13:00–18:00
pátek 7:30–11:00

Oddělení pro děti
pondělí  12:00–17:00
úterý  12:00–15:00
středa 9:00–11:00 12:00–18:00
čtvrtek  12:00–15:00

KNIHY	PRO	DOSPĚLÉ
EVANS	Vesna:	Sametový	domov
Po úprku z válečného Sarajeva je čtyřčlenná 
rodina nucena najít si nový domov, přátele 
a začlenit se do společnosti. Příběh vznikl na 
základě skutečných událostí.

KAUKONENOVÁ	Marta:	Krvavý	motýl
Dvacetiletá sériová vražedkyně Ira pod zá-
minkou vyléčení dávného traumatu navštíví 
slavnou terapeutku Clarissu. Svým svěřenky-
ním říká princezny a netouží po ničem jiném, 
než je zachránit. Nebo je v tom víc? Když se 
Ira stane její pacientkou,  jedna z nich ví, že je 
spojuje temné tajemství z minulosti. Zjistí to 
ta druhá dřív, než dojde k tomu nejhoršímu?

McMURDO	Max:	Upcycling
Ze starého nové. 20 kreativních projektů. Max 
je kouzelníkem upcyclingu. Dokáže z haram-
pádí stvořit něco úchvatného. Naučí vás, jak 
předělat například  rezavý žebřík nebo staré 
křeslo na něco úplně nového. Jednoduché ná-
vody vás přimějí vyhrnout si rukávy a pustit 
se do díla.

RAVATNOVÁ	Agnes:	Ptačí	tribunál
Příběh dvou zlomených duší pod jednou stře-
chou. Dvě tajemství a minulost, které nelze 
uniknout ani na kraji světa. Důmyslně vysta-
věný příběh, v němž se potkává psychologický 
thriller a společenský román o mezilidských 
vztazích.

KNIHY	PRO	DĚTI
MARTIŠKOVÁ	Petra:	Kouzlo	obsidiánu
Soukromá elitní škola v Praze. Dívka, která 
nemá tušení o svém předurčení. Kluk ze sta-
rého rodu démonů. Osud, kterému se nedá 
vyhnout. Česká fantasy, kterou si nemůžete 
nechat ujít!

TROJAK	Bogdan:	
Safíroví	ledňáčci	a	glutaman
Partu Safírových ledňáčků tvoří Vojta Kolunda 
s jedním okem zeleným a druhým modrým, 
zavalitý Denis Ovesný a neuvěřitelně mrštný 
Loan Bach. Všichni z přístavní čtvrti Rohansko 
s velkou tržnicí plnou tajemných vůní a ob-
chodníků. Společně se vydají po stopě podiv-
ných objevů šíleného vědce. Čeká je pátrání se 
spoustou překvapení a také střetnutí s tajem-
ným… s kým vlastně? To už se dočtete…

FOBEROVÁ	Nel:	Neváhej	a	peč!
V této báječné kuchařce si můžete smlsnout 
na 20 sladkých a 20 slaných receptech. Ne-
chybí v ní užitečné rady pro začínající pekaře, 
cukrářský slovníček, 3 recepty na základní 
krémy a polevy. Vše doplňují vtipné ilustrace 
a lákavé fotografie.

BARRECHEGUREN	Pablo:	
Moje	první	kniha	o	lidském	mozku
Vydejte se s námi na cestu za jednou z nejú-
žasnějších částí lidského těla. Poznejte, jak 
funguje lidský mozek. Provázet vás bude dok-
tor Santiago Ramón y Cajal, neurovědec, který 
získal Nobelovu cenu v oboru lékařství. Zkou-
máním mozku strávil téměř celý život. Proto-
že dobře kreslil, mohl zakreslit všechno to, co 
objevil. Chcete se také podívat?
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Ježíškova schránka

Stejně jako v předešlých letech byla před 
první adventní nedělí umístěna v lesoparku 
Martinská stěna schránka na dopisy pro Ježíš-
ka. Najdete ji v blízkosti srdce parku a je k dis-
pozici až do Štědrého dne. 

Pokud byste si rádi vyzvedli Ježíškem ora-
zítkovaný dopis, nezapomeňte ho před vho-
zením opatřit adresou, nebo alespoň jménem 
a pak se doptat v našem informačním centru.

Jaroslava Umnerová, ředitelka MKS Dobřany V říjnovém Týdnu informačních center navštívily třídy 4. A a 4. B workshop k tématu O písmu. 
Děti se dozvěděly zajímavé informace o vzniku a druzích písma. Také si vyzkoušely psát různým 
psacím náčiním, jak použít propisot nebo psací stroj. Moc děkujeme dobřanskému IC za možnost 
se této akce zúčastnit. 

Za čtvrťáky ze ZŠ Dobřany 
Gabriela Klinkovská

Změny jízdních řádů
V rámci celostátní změny jízdních řádů do-
chází od 10. 12. 2023 k úpravám vlakových 
i autobusových jízdních řádů. Případné 
změny a všechny odjezdy najdete napří-
klad na idos.cz nebo idpk.cz (Integrova-
ná doprava Plzeňského kraje). Informace 
o odjezdech vlakových a autobusových 
spojů můžete získat osobně i telefonicky 
v informačním centru, tel. č. 377 972 725. 
Podrobný rozpis jízdních řádů bude zve-
řejněn v příštích Dobřanských listech.

Akce ve Šlovicích
Rok 2024 bude pro sbor dobrovolných hasičů 
ve Šlovicích jubilejní. Slavíme 120 let hasičské 
tradice v obci. S tímto výročím bude spojeno 
několik akcí, hlavně v květnu a červnu. Ale 
zahálet nebudeme ani na začátku roku. Hned 
1. 1. 2024 se můžeme potkat na Novoročním 
výstupu na Šlovický vrch. V pátek 12. 1. 2024 
se koná valná hromada SDH Šlovice. Násle-
dující den, v sobotu 13. 1. 2024, pořádáme 
tradiční hasičský bál. O něco později, v sobo-
tu 2. 3. 2024, se můžete těšit na masopustní 
průvod obcí. Těšíme se na Vás.

Michal Trdlička, starosta SDH Šlovice 



www.dobrany.cz | 9

Kultura

Juniorfest v Dobřanech
Dobřany již po několikáté hostily mezinárodní filmový festival pro děti a mladé publikum JUNIORFEST, letos v termínu 3. - 8. listopadu. Šestidenní 
program nabídl řadu zahraničních i českých filmů. V rámci doprovodného programu naše město navštívila moderátorka a hlasatelka Marie Tomso-
vá, která pozdravila dobřanské seniory v DPS Loudů. Nedělní dopoledne patřilo herci Pavlu Novému, který nejprve uvedl pohádku Největší dar, a po 
ukončení promítání s hercem proběhla krátká diskuze a autogramiáda. Pavel Nový z Dobřan neodjížděl s prázdnou. Protože je vášnivým skautem, 
přítomní skauti v sále předali herci střediskový šátek. Dobřany během letošního 16. ročníku Juniorfestu navštívily také mezinárodní filmové poroty. 
Rozhovory s porotci a nezkrácený rozhovor s Pavlem Novým si můžete přečíst na webových stránkách www.juniorfest.cz nebo ve školním časopisu 
Podlavičník, který je též k dispozici na webu www.zsdobrany.cz. 

Alena Palkosková

Rozhovor s Pavlem Novým: kněz na Valašsku

Chtěl	jste	být	odmala	hercem?	
Ano, to je úplně jednoduchá odpověď. I když 
jsem měl takovou malou pauzu, že jsem chtěl 
bejt mašinfíra. To je tedy strojvůdce. 

Jaký	 je	váš	nejoblíbenější	 film,	ve	kterém	
jste	hrál?	
Můj nejoblíbenější film, ve kterém jsem hrál, 
je ten budoucí. Další valašská pohádka, ve 
které budu hrát kněze. To jsem ještě nikdy ne-
hrál, protože nevím s tímhle ksichtem, jak na 
to Marta přišla, že bych mohl hrát kněze. 

Chodíval	jste	vždycky	v	kraťasech	i	v	zimě?	
Máte	tento	rituál	dodnes?	
On to není rituál, ona je to taková běžná věc. 
Ne, vždycky jsem chodil v kraťasech, ale už 
strašně dlouho chodím v kraťasech i v zimě. 
Já totiž kromě džínů a společenských kalhot 
nemám dlouhé kalhoty. 

S	kým	raději	hrajete,	s	dětmi	nebo	s	dospě-
lými?	Proč?	
Divadlo většinou s dospělýma, protože dět-
ských herců je zatím poskromnu, ale když 
hraju, tak rád s dětma. Protože s dětma se 
dobře hraje. 

Jakého	svého	sportovního	zážitku	si	nejvíc	
vážíte?	
No právě, že jsem nastoupil za Litvínov a pak 
jsem nastoupil s Chalupou v obraně za Duklu 
Jihlava. To jsou takový moje velký sportovní 
úspěchy. Jinak jsem nikdy v ničem nesoutěžil. 
Dokonce jsem jeden čas hodně chodil pěšky. 
Nejvíc jsem ušel snad 60 kilometrů z Plzně do 
Příbrami. 

Jaké	 dovednosti	 potřeboval	 herec,	 když	
jste	začínal	hrát?	
Změnilo	se	to	v	dnešní	době?	
Potřebují	herci	i	jiné	dovednosti?	
To je plno otázek, tak pomalu... Napřed je prv-
ní. Jaký dovednosti potřeboval herec. Zaprvé. 
Když hraje, tak aby mu věřili, že to tak je. A to 
je tak všechno. Ne, nezměnilo se to. Pořád je 
to stejný. Herectví je pořad stejný, nic se ne-
změnilo už od středověku. Potřebujou i jiné 
dovednosti, zvlášť ve filmu. Tak já jsem leccos 
uplatnil ze svých dovedností, protože jsem se 
živil mnohými řemesly. 

Jaké	ceny	si	považujete	a	 jaké	byste	chtěl	
někdy	získat	za	herectví?	
Ceny? Ještě mi chybí vlastně akorát ta americ-

ká cena. Jak je ten frajer s tím mečem, ale mám 
už Českýho lva, Zlatej střevíček ze Zlína. Teď 
dostanu tady cenu. Tak já jsem docela spoko-
jený, co se cen týče. 

Už	vás	někdy	obsadili	do	muzikálu?	Mluvil	
jste	o	tom	před	pár	lety.	
No, ano, navrhli mi, ale pak se ukázalo, že 
bych se tomu nemohl věnovat tak, jak by bylo 
potřeba. Tak jsem to musel vzdát. Měl jsem 
hrát ve vánočním muzikálu, kterej napsal? 
Jak se jmenuje? Já mam alzheimra. Píše si 
svoje písničky, muzikály. Já si nevzpomenu 
na žádnou jeho písničku. Napsal muzikál Ha-
mlet a napsal… ééé…, ježiš, jak se jmenuje. Má 
dceru, která je mistryně světa ve snowboardu. 
Ano, Janek Ledecký.

V	 čem	 se	 liší	 rozhovory	 od	 televize	 a	 od	
nás?	Liší	se	vůbec	nějak?	
No, liší se, protože oni to nemají tak pěkně 
připravený jako vy. Jsem rád, že to máte tak 
hezky připravený. To jste mě překvapily. Vý-
borný.

Karolína Jandečková 6.B 
Adéla Jandečková 7.B

Pavel Nový a dobřanští skauti Pavel Nový a redaktorky Podlavičníku
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Školství, spolky a neziskové organizace

Ve Vodňácké stodole se strašilo

V sobotu 4. listopadu uspořádal spolek VOKO akci Hallo... dušičky. Děti i dospělí si zkusili dlabání dýní, vyrábění a malování dekorací podle návodů, 
velký úspěch mělo malování na obličej. Odpoledne v pohodové náladě dospělo k večeru a děti se vydaly samy nebo v doprovodu na strašidelnou 
stezku. Všechny děti dokázaly posbírat několik artefaktů strážených podivnými bytostmi (od děda Vševěda po Pennywise) a vyměnit je za za-
slouženou sladkou odměnu. Dospělí se odměnili výborným gulášem. Členové spolku děkují za hojnou účast vodňáckým i přespolním, moc nás to 
s Vámi bavilo. Městskému kulturnímu středisku Dobřany děkujeme za propagaci akce a finanční podporu.

Jiřina Řezáčová

Brouček už zase spí
Podzim udeřil opět v plné síle a příroda se 

pomalu připravuje na zimu. A tak se i letos  
třídní maskot Brouček ze stejnojmenné třídy 
z MŠ Loudů uložil k zimnímu spánku. Tento-
krát si pro děti nepřipravil úkoly na zahradě, 
ale uvnitř budovy mateřské školy. A místem 
rozhodně nešetřil, protože rodiče s dětmi po-
zval nejen do třídy Broučků, ale i Berušek, do 
výtvarného ateliéru a jeden z úkolů umístil do 
spojovací chodbičky mezi třídami. Dospělí tak 
mohli lépe poznat prostředí, ve kterém jejich 
nejmenší tráví tolik času.

Ani tentokrát nechyběl dobrodružný sla-
lom mezi pavučinkami, ve kterém musely  
děti dávat pozor, aby se do pavučiny nechyti-
ly. Malí „broučci“ si dále mohli vyzkoušet let 
„s křidélky“ přes překážkovou dráhu. Dále ro-
dinné týmy předvedly své dovednosti ve sklá-
dání puzzle, poznávání předmětů po hmatu, 
navlékání korálků podle vzoru (pro Broučko-
vu kamarádku Berušku) apod. Jedním z nej-
náročnějších úkolů bylo stlaní postýlky pro 
Broučka, protože jak se říká, jak si kdo ustele, 

tak si lehne. A naším přáním je, aby se našemu 
Broučkovi spalo co nejlépe.

Na dobrou noc posvítily Broučkovi děti se 
svými rodiči vlastnoručně vyrobenou lucer-
ničkou. Příjemnou atmosféru doplnil společ-
ný zpěv ukolébavky. Doufáme, že Broučkovi 
se budou zdát jen samé hezké sny a že nám 
o nich bude vyprávět. A protože je zachumla-
ný v huňaté postýlce, bude mu teploučko. Už 
teď víme, že na jaře se k nám Brouček zase 
vrátí a že mu rádi při vstávání do jarního po-
časí pomůžeme.

O spokojená bříška během konání akce se 
postarali sami rodiče, donesli spoustu dobrot, 
za což jim touto cestou moc a moc děkujeme. 
Velký dík patří i naší paní kuchařce Lucce, 
která přichystala pití a pomohla hezky pros-
třít stůl.

Věříme, že se společné odpoledne všem lí-
bilo tak jako nám, a budeme se těšit na setkání 
při další podobné příležitosti.

Aneta Kalinová a Veronika Kaňáková, 
učitelky ze třídy Broučků

Jarní předplatné
  Termíny: 10.	ledna, 7.	února, 13.	března, 24.	dubna, 22.	května a 12.	června
  Prodáváme 6 vstupenek za cenu 5.
  Předplatné i jednotlivé vstupenky je možné zakoupit pouze v kině nebo online
 na www.kacko.cz.

Ve třídě Včeliček proběhly soutěže, které ab-
solvovaly děti s rodiči. Po soutěžích nás čekalo 
občerstvení a následně jsme se vydali v prů-
vodu s lampiony městem. Děkujeme rodičům 
a dětem za účast.                                                                                                                                          

Mš Loudů, Včelky
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Absolutním	 vítězem	 3.	 ročníku	 meziná-
rodní	 klavírní	 soutěže	 „Bachovská	 cesta“	
se	stal	Semjen	Yakimov, student Gymnázia 
a Hudební školy hl. města Prahy. Semjen zís-
kal hlavní	cenu		-	pianino	S2	Zimmermann	
od	 generálního	 partnera	 soutěže,	 firmy	
C.	Bechstein	Europe	v	Hradci	Králové.	Gra-
tulujeme!!

Jana Chocholová, žákyně z klavírní třídy pí uč. Emy Jedlička Gogové, získala v mezinárodní klavírní soutěži „Bachovská cesta“  v  kategorii A1  3. místo 
a navíc si ze soutěže odnesla mimořádnou cenu za interpretaci Bacha na cembalo. Moc gratulujeme! 

Jany jsme se zeptali:
Janičko,	nejdříve	gratuluji		k	úspěchu	v	soutěži,	a	to	hned	dvojitému.	Za	interpretaci	
Bacha	na	cembalo	jsi	získala	zvláštní	cenu.	Jsi	klavíristka,	jak	se	ti	tedy	hrálo	na	cem-
balo	a	jak	jsi	se	na	něm	připravovala?	
Děkuji. Skladbu od Bacha, kterou jsem na cembalo hrála, jsem nejprve cvičila na klavír, 
cembalo doma nemám. Teprve týden před soutěží jsem měla možnost na něj cvičit v kon-
certním sále naší ZUŠ. Děkuji panu řediteli Janu Vozárovi, že mi to dovolil. Hra na cembalo 
mě baví. Cembalo má dvě klaviatury, každá vydává jiný zvuk, horní může hrát dokonce jako 
loutna a je to moc zábavné. 

Vím,	že	to	není	 tvoje	první	soutěž,	máš	 již	 	ocenění	 i	z	 jiných	soutěží.	To	vyžaduje	
pilnou	domácí	přípravu.	Jak	často		vlastně	cvičíš	na	klavír?
Hraji každý den. Když mám před soutěží nebo před koncertem, cvičím denně i dvě hodiny. 

Kromě	hraní	na	klavír	-	zbývá	ti	ještě	čas	na	nějaké	koníčky?
Ráda si stavím z lega a ráda si kreslím. 

A	kdo	je	tvým	hudebním	vzorem	v	klavíru?	Předpokládám,	že		pí	uč.	Ema…	Co	jiní	
klavíristé?
Líbí se mi Matyáš Novák. Krásně hraje na klavír a má rád zvířátka jako já. 

Možná	je	to	předčasné,	ale	zeptám	se.	Chtěla	by	ses	klavíru	věnovat	profesionálně,	
tedy	pokračovat	ve	studiu	na	konzervatoři?
Zatím mě hra na klavír baví. V létě jsem byla týden na konzervatoři v Brně. Zpívala jsem ve 
sboru, hrála jsem na varhany v kostele, cvičili jsme jógu a viděla jsem dům skladatele Leoše 
Janáčka. Chtěla bych tam jet znovu.

Budu	držet	palce,	aby	se	to	podařilo.	Děkuji	za	hezké	popovídání.
 Jiřina Faltýnová, ZUŠ J. S. Bacha Dobřany

Krásné ocenění  v mezinárodní klavírní soutěži „Bachovská cesta“

Koncert  Bachovy hudby 
(zus) Na zahajovacím koncertě 3. ročníku mezinárodní bachovské soutěže pro děti a mladé 

„Bachovská cesta“ 26. října v koncertním sále ZUŠ J. S. Bacha Dobřany se představili dva vynika-
jící interpreti, kteří byli zároveň členy mezinárodní poroty této soutěže.
Bernhard	Klapprott,	profesor	hry	na	cembalo	a	staré	klávesové	nástroje, vyučující na ka-

tedře staré hudby Akademie France Liszta ve Výmaru, představil Bachovu hudbu celkem v osmi 
skladbách v dobovém pojetí, ve kterém se odrážela vysoká míra znalosti interpretace staré hud-
by. Podtrhl ji vynikající nástroj, kopie německého cembala podle originálu Michaela Mietkeho 
(Berlín 1710) postavená v ateliéru J. Bečička – St. Hüttl – P. Šefl. B. Klapprott předvedl výkon 
umělce na mezinárodní úrovni.
Klavírista	Lukáš	Klánský	patří k nejlepším českým interpretům současnosti. Vystupuje jako 

sólový hráč, ale také s komorními tělesy a orchestry. Věnuje se i pedagogické činnosti na HAMU 
v Praze a Gymnáziu a Hudební škole hlavního města Prahy. Pochází z hudební rodiny, jeho otec 
Ivan Klánský je známý český klavírista a pedagog. Lukáš Klánský zahrál Bachův třívětý Italský 
koncert a Francouzskou svitu č. 6. Zvuková odlišnost obou nástrojů, klavíru a cembala, je velká, 
a tak byla každému posluchači nabídnuta jedinečná možnost srovnání. Nestává se často, aby-
chom v rámci jednoho koncertu slyšeli Bachovu hudbu současně na klavír a cembalo, v tomto byl 
koncert opravdu jedinečný. Zajímavým momentem byl i způsob hraní z not, klavírista používal 
čtečku, cembalista hrál z tištěných not. 

Krásná hudební perlička na závěr, improvizace Bachovy hudby na oba nástroje, zpestřila celý 
koncert a zároveň reálně ukázala možnost nejen koexistence obou nástrojů, ale i jejich spoluprá-
ce. Vystoupení obou pánů mělo bouřlivý ohlas u posluchačů.

Děkujeme za krásný hudební zážitek!
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Panu 
učiteli 
s láskou

Výstava žáků  

Artmeditačního kurzu 

akademického malíře  

Jaroslava Šindeláře

kostel sv. Víta 

náměstí T. G. M., Dobřany
Provozní doba: pondělí–pátek 8.30–16.00, 
polední pauza 12.15–13.00, státní svátky zavřeno

4. 10.–
–22. 12.
2023

13. 12. 2023 od 17 hod.
kostel sv. Víta
Povídání nejen o "výtvarnu"
Komentovaná prohlídka, setkání s autory výstavy 

Promítání filmu režiséra Petra Skaly, příslušníka generace 60. let
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Koncerty a akce 
ZUŠ J. S. Bacha Dobřany
	2. 12. 2023 | 17:00 | kaple Vstiš          
	 Adventní	koncert
	3. 12. 2023 | 13:30 | náměstí T. G. M. 
 Mikulášský	jarmark
	3. 12. 2023 | 17:00 | Štěnovice – náměstí 
 Rozsvěcení	vánočního	stromečku
	6. 12. 2023 | 18:00 | koncertní sál ZUŠ
	 Koncert	mandolínového	orchestru		
	 Dobrman	
	10. 12. 2023 | 17:00 | 
 Štěnovice – kostel sv. Prokopa    
	 Adventní	koncert	s	Mikulášskou		 	
	 nadílkou
	12. 12. 2023 | 16:45 | koncertní sál ZUŠ           
	 Třídní	přehrávka	pí	uč.	L.	Telešnukové
	12. 12. 2023 | 18:00 | koncertní sál ZUŠ           
	 Žákovský		koncert
	16. 12. 2023 | 16:00 | zámek Nebílovy
	 Adventní	koncert	Vozembachu,	Betlém
	18. 12. 2023 | 16:00 | koncertní sál ZUŠ           
	 Třídní	přehrávka	pí	uč.	B.	Reinové		
	 Živné
	18. 12. 2023 | 18:00 | Káčko           
	 Vánoční	vystoupení	tanečního	oboru
	19. 12. 2023 | 18:00 | koncertní sál ZUŠ           
	 Vánoční	koncert	I
	20. 12. 2023 | 18:00 | koncertní sál ZUŠ           
	 Třídní	přehrávka	pí	uč.	E.	Jedlička	
	 Gogové
	21. 12. 2023 | 14:00 | 
 Pečovatelský dům Loudů           
	 Vánoční	vystoupení	pro	Klub	seniorů
	22. 12. 2023 | 18:00 | kostel sv. Mikuláše           
	 Vánoční	koncert	II
	24. 12. 2023 | 11:00 | dvůr ZUŠ           
	 Živý	Betlém

Taneční kaleidoskop
V	pondělí	13.	 listopadu	se	dívky	z	tanečního	oboru	ZUŠ	J.	S.	Bacha	Dobřany	zapojily	do	
projektu	s	názvem	Kaleidoscope.	

Akce s podtitulem „Buďte interprety 
a tvůrci zároveň“ je experiment oscilující na 
hraně workshopu a performance autorky 
Veroniky Knytlové (tanečnice, performerka, 
pedagožka, choreografka). 

Kaleidoscope se konal živě na HAMU, 
účastnice se připojily online v Dobřanech 
prostřednictvím vlastního chytrého telefonu 
a sluchátek. V nich jim Veroničin hlas nabízel 
promyšlené sledy pokynů a motivy ke zkou-
mání. Tanečnice skládaly pohybové vzory 
podobně jako barevné plošky broušeného 
skla krasohledu. Cílem hodinové session 
bylo nechat se vést a věnovat se pozorování 
zcela obyčejných věcí. Tak obyčejných a sa-
mozřejmých, že jsme se je už skoro odnaučili 
vnímat. 

Do uší si každý mohl namíchat hudbu ze 
šesti kanálů přímo podle své chuti. Díky slu-
chátkům se najednou všechno proměnilo 
v choreografii, tanec, všechno byla hra. Ve-
ronika nás vedla příjemným zážitkem, kdy 
se každý mohl kdykoliv stát pozorovatelem 
celého dění. 

Účast žaček škola finančně podpořila z vý-
zvy Šablony. Děkujeme, že jsme se mohly Ka-

leidoscopu účastnit. Doufáme, že se podobný 
projekt bude opakovat, a třeba i někde ven-
ku, mimo taneční sál.

Klára Soukupová, taneční obor 
ZUŠ J. S. Bacha Dobřany

(zus) Lidová muzika Vozembach vystoupila v rámci konference "Kulturní dědictví regionu" v Mu-
zeu jižního Plzeňska v Blovicích. Zahráli si s výborným chlapeckým výběrem Sluníčka - lidového 
souboru z Rokycan. A i když se koncert konal ve sklepení zámku, zima nikomu nebyla, protože 
lidová muzika hřeje nejen u . Děkujeme za pozvání.
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Říjen a listopad na pionýrské skupině

Celý rok hrajeme etapovou hru. V září jsme si povídali o Itálii a pekli mimo jiné pizzu, říjen byl ve znamení Česka – pečení uzenin, opakování táboro-
vých dovedností, proběhla Drakiáda a Průvod se světýlky – lampionový průvod. Vyráběli jsme také hmyzí domečky z plechovek a spolu s koupenými 
je roznesli na stromy. Listopad patřil Francii, uspořádali jsme přehlídku oblečení panáčků a panenek, Paříž je přece město módy. Pak následovalo 
kreslení portrétu, a protože Monu Lisu děti nezvládly, malovaly vedoucí Petru. Mimo to si instruktoři i naše vedoucí jeli doplnit své znalosti o ná-
pady na hry na Inspiromat a na rukodělnou školičku na Zelené Lhotě. Nechyběla ani výroba šperku, který patří k módě, a na konci měsíce zdobení 
perníčků pod vedením odbornice. A ještě je připraveno Andělské tvoření pro rodiče a děti, a to nejen naše, ale i z řad veřejnosti, kde budeme vyrábět 
vánoční dekorace a dárky. V prosinci nás čekají znalosti, hry a poznatky z Německa, včetně slavení Vánoc.

Libuše Nejedlá, Pionýrská skupina Dobřany

zde odstřihnout

Tříkrálová	sbírka	Dobřany	2024

vedoucí	
skupinky
koledníků	*)

jméno a příjmení telefon (mobil) e-mail datum narození

adresa č. obč. průkazu podpis

koledníci
(jméno, 
příp. třída)

Kašpar: Melichar: Baltazar:

*) Uvedené osobní údaje jsou potřebné k organizaci sbírky, organizátoři s nimi budou zacházet dle platných předpisů. Vedoucí skupinky koledníků dává svým 
podpisem souhlas k zařazení svých dat do evidence organizátorů Tříkrálové sbírky 2024.

Tříkrálová sbírka 2024 – přihláška skupinky koledníků 
Letos po dvacáté třetí organizuje dobřanská Římskokatolická farnost ve spolupráci s Městem Dobřany a Základní školou 

v Dobřanech Tříkrálovou sbírku. Také v letošním roce chceme pomoci mladým i dospělým klientům s diagnostikovaným 
autismem a mentálním postižením z merklínského domova Radost a stacionáře Radovánek Diakonie ČCE a seniorům s dia-
gnostikovanou poruchou paměti (Alzheimerovou chorobou, demencí) v Domově sv. Aloise Městské charity Plzeň. Hledáme	
proto	trojice	zájemců,	kteří	mají	chuť	si	připravit	královský	kostým	a	vyrazit	v	sobotu	6.	1.	2024	do	dobřanských	
ulic.	Je	důležité,	aby	mezi	vámi	nebo	s	vámi	byl	jeden	dospělý, který převezme zapečetěnou pokladničku a po dobu ko-
ledování bude o ni pečovat. 

Přihlášky prosíme co	nejdříve	řediteli	ZŠ v Dobřanech (nejpozději do 15. 12. 2023), následně dostanete další podrobnosti a vyberete si místo 
koledování. Jakékoliv dotazy ke konání sbírky Vám rád zodpoví J. Šedivý, tel. 602 658 066, jpfs@email.cz.

Děkujeme Vám.
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Všechno to začalo oslovením ze strany naší 
paní učitelky. Než jsme se pořádně nadály, stá-
ly jsme 15. října 2023 na nádraží a čekaly na 
vlak směr Regensburg.  

Když jsme přijely, čekalo nás vřelé přivítání 
od našich německých partnerů z Obertraub-
lingu, následoval odchod do hostitelských 
rodin a volný program. V pondělí jsme se 
v Reálné škole v Obertraublingu setkaly s dal-
šími účastníky projektu – s žáky z Německa, 
Ukrajiny, Maďarska a Portugalska, jejich uči-
telským doprovodem a dvěma učitelkami 
z Itálie. Celý program tohoto dne byl vesměs 
poznávací. Vzájemně jsme si představovali 
naše země, poznávali cizí kultury a později 
se zabývali aktuální situací na Ukrajině. Po 
obědě jsme tvořili trička s motivem solidarity 
s Ukrajinou, zatímco učitelé se zabývali orga-
nizačními aktivitami.   

V úterý jsme všichni vyrazili na poznávací 
výlet do Regensburgu, kde jsme dopoledne 
navštívili muzeum se stálou expozicí „We love 
Picasso“, zkusili jsme si i vlastní „kubistickou“ 
tvorbu. Odpoledne nás pak čekal program 
s organizací Tandem, která se dlouhodobě 
věnuje spolupráci mezi Českem a Německem. 
Jednalo se o různé seznamovací hry, stme-
lovací aktivity a nakonec o poznávací cestu 
městem. Podobné poznávání města jsme za-
žili i v Plzni, kam jsme se ve středu přesunuli. 
Po lahodném obědě v restauraci U Salzmannů 
a návštěvě plzeňského podzemí opět nastal 

čas na přesun. Naše cesta tentokrát směřovala 
do Úborska, konkrétně do penzionu U Jandů, 
kde jsme byli ubytovaní až do pátku. 

Na další den bylo třeba se pořádně vyspat, 
protože nás čekala exkurze zabývající se akcí 
Kámen. Pro ty, kteří nevědí, akce Kámen bylo 
zřízení falešné státní hranice pro uprchlíky, 
kteří se po vítězství komunistů v roce 1948 
chtěli dostat do americké okupační zóny. Naši 
příslušníci STB si ale chtěli lidi nechat, proto 
uprchlíkům tak 4 kilometry od hranic sehrá-
li divadlo, že se dostali za hranice. Následně 
však od nich získali důležité informace, zatkli 
je, odvezli zpátky a v lepších případech jen 
uvěznili.  Naším cílem bylo ujít stejnou trasu, 
jakou museli podstoupit uprchlíci, ukázat si 

Školáci u sousedů 
Během	 října	 čtvrťáci	 navštívili	 městský	
úřad.	Provázel	je	pan	starosta	a	paní	mís-
tostarostka.	Moc	 děkujeme	 a	 přikládáme	
postřehy	samotných	žáků:
Na úřadě jsme si prohlíželi zajímavé staré ob-
razy. Také  nám vysvětlovali, jak se správně 
píše římskými číslicemi. Míra si zkoušel svat-
bu s Eliškou. Moc se mi líbil výhled z radniční-
ho balkonu. Bylo také pěkné, jak jsme soutěži-
li o propisky. Soutěž spočívala v tom, že jsme 
hledali malíře na jeho obrazech.

Jirka Koláček 

Líbily se mi obrazy na stěnách. Byli jsme 
v místnosti, kde jsme byli pasováni na školá-
ky. Mohli jsme navrhnout, co bychom chtěli 
zlepšit v našem městě. 

Naty Heitzerová

Překvapilo mě, že jsme měli už tolik starostů, 
ani jsem to nečekal. Na městském úřadě se mi 
líbilo.

Jáchym Vítek 

Mají tam dveře, které  vedou na školní dvůr. 
Uvnitř jsou překrásné  lustry.

Ani Dvořáčková 

Zaujalo mě, že venku na zdi úřadu je socha 
Pravdy. Pak se mi líbily tajné dveře, které ved-
ly do kanceláří. Pan starosta nám ukazoval 
znak města. Nejvíce se mi však líbil výhled na 
město z balkonu pana starosty.

Markét Havlíčková

Týden plný různorodosti aneb Projekt Erasmus+ - Přes hranice
důležitá místa s akcí spojená a navštívit faleš-
nou i pravou státní hranici. Po tomto zážitku 
jsme byli všichni neskutečně unavení, a tak 
jsme se rovnou vrátili do penzionu.  

Pátek jsme strávili v Dobřanech. Nemohla 
nás minout prohlídka školy a později i města, 
pletení náramků z padákové šňůry, ani finální 
zhodnocení projektu. Rekapitulace toho, co 
jsme za celý týden prožili, se odehrála ve farní 
stodole, odkud jsme se vydali do Cinema Bow-
lingu na večeři. Kdo chtěl, mohl si samozřejmě 
i zahrát. Musíme uznat, že z toho vznikla vel-
mi zajímavá podívaná. Když se dojedlo a do-
hrálo, nastalo nevyhnutelné loučení.

Těch několik dnů ve společnosti cizinců 
nám hodně dalo. Ať už jsou to znalosti o ci-
zích kulturách, zjištění, že dokážeme plynule 
komunikovat v angličtině, či perspektiva další 
spolupráce. Tak za rok ahoj v Portugalsku!

Šárka Bardounová a Kateřina Supová
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28. říjen v Klubu vojenské historie

V posledních letech se náš Klub vojenské 
historie organizačně i aktivně podílí na osla-
vách státního svátku vzniku Československé 
republiky. Který rok to bylo poprvé, kdy jsme 
se tohoto svátku účastnili, nevím. Rád bych 
však připomněl 28. říjen 2018, který byl pro 
nás zvláště výjimečným. Výjimečný tím, že 
jsme tehdy slavnostně rozvinuli standartu 
dragounského pluku domácího vojska č. 2 
(na fotografii). Od této chvíle uplynulo 5 let 
a standarta od té doby nechyběla na žádné 
oslavě výročí naší republiky. Dokonce jste ji 
mohli vidět i na náměstí v Prachaticích nebo 
na náměstí Republiky v kostele sv. Bartolomě-
je v Plzni. 

Datum 28. říjen je pro nás důležitý, připo-
mínáme si oběti z řad legionářů, bez kterých 
by nový stát nevznikl, připomínáme dragouny 
z Dobřan, již aktivně bojovali na Těšínsku a na 
Slovensku proti Maďarské republice rad. Ne-
zapomínáme ani na našeho rodáka F. X. Nohu, 
který byl na sklonku války popraven. To 
vše jsou důvody, proč již několik let pocho-

dujeme se státní vlajkou a standartami v čele 
lampionového průvodu, který zakončíme pi-
etním aktem na náměstí T. G. M v Dobřanech. 
Doufám, že tomuto svátku naší účastí dodává-
me na důležitosti i pro vás, pro všechny, kteří 
přijdete uctít tento významný den, nebo jen 
přijdete se svými dítky a lampionem. Velmi 
mě těší, když slyším děti, jak se ptají rodičů: 
„Proč jsou tady ti vojáci?“ 

Po ukončení pietního aktu již druhým ro-
kem máme otevřen „Augmentační sklad“ (stá-
lá expozice vojska v Dobřanech), kde je možné 
vidět uniformy, výstroj, fotografie atd. nejen 
z doby vzniku našeho státu. Rádi podáme 
výklad k vystaveným předmětům a k historii 
vojenské posádky u nás. Konkrétně říjen 1918 
byl v Dobřanech velice zajímavý. Tímto dnem 
jsme ukončili programovou sezónu otevření 
Augmentačního skladu, novou sezónu zahájí-
me příští rok na jaře – o zahájení vás budeme 
informovat zde, nebo na našem FB Augmen-
tační sklad. Však  i mimo sezónu je možné nás 
navštívit, a to po telefonické domluvě.

Zbývá poděkovat. 
Za průvod se světýlky a pietní akt bych 

rád vyjádřil poděkování městskému infor-
mačnímu centru (i za dlouhodobou spo-
lupráci), městským technickým službám 
a hostujícím členům KVH 6. Hraničářského 
pluku „Sibiřských úderníků“, za provoz Aug-
mentačního skladu „Globálnímu dotačnímu 
a dárcovskému titulu G2DT“ města Dobřany, 
z jehož dotace hradíme nájem a elektřinu.                                                                  
A hlavně děkuji vám všem, kteří jste s námi 
přišli oslavit svátek vzniku našeho státu, 
i vám, kteří jste nás navštívili v Augmentač-
ním skladu nebo na jiných akcích. Váš zájem 
o nás dává naší práci smysl. Děkuji i vám 
všem, kteří jste darovali na výstavu jakýkoliv 
předmět (zde nejmenuji, neboť bych nerad na 
někoho zapomněl:-).   

Závěrem vám všem přeji do nového roku 
vše nejlepší a hlavně zdraví, bez kterého ne-
jde nic.                                                        

Za KVH Posádkového velitelství v Dobřanech
Miloslav Faifr, 604 988 403
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Vážení čtenáři,
listopad jsme v klubu prožili již při rozsví-

cených světlech a postrádali jsme sluneční 
paprsky. Aby tento pochmurný čas dušiček, 
mlhy a tmy nebyl jen motivací ke špatné ná-
ladě, měli jsme nachystané programy. Odstar-
tovali jsme maškarní diskotékou, abychom 
se zahřáli v podzimní plískanici, a následně 
rovnou jsme se pustili do tematických pro-
gramů: Hodnoty, Stereotypy, Hudba a Tanec. 
Hodnoty a jejich vliv na vnímání našeho světa 
a prožívání všedních dnů jsme si užili formou 
besedy, brainstormingu a malování. Klienti 
tak měli možnost společně sdílet a diskutovat 
o hodnotách svých i společenských, ukotvit 
se či se nechat inspirovat. Stereotypy bylo 
téma, které mezi klienty vzbudilo velký zá-
jem. Věnovali jsme se nálepkování, pomluvám 
a také pocitům, které takové chování a jedná-
ní v lidech vzbuzuje. Učili jsme se nové nebo 
zapomínané způsoby chování, prohloubili si 
komunikační dovednosti a schopnost čelit ne-
gativům. Abychom si odlehčili, věnovali jsme 
se tanci a hudbě. Od historie do současnosti, 
od Afriky po Evropu. Dozvěděli jsme se nové 
věci, zatančili jsme si a zazpívali. Prostě v klu-
bu to žilo celý listopad. 

Nadále jsme se věnovali i doučování žáků 
škol, poskytovali poradenskou, vzdělávací 
a aktivizační činnost. Náš program je pestrý 
a snažíme se jej neustále nastavovat a inovo-
vat, aby všem našim klientům byla poskyto-
vána kvalitní sociální služba. V letošním roce 
jsme prožili spoustu nezapomenutelných, 
veselých, smutných i šťastných zážitků a s na-
stupujícím předvánočním časem přecházíme 
do období klidu a pohody, abychom klientům 
dopřáli prostor plný klidu a míru. 

Prosinec je pro nás měsícem příprav na 
nadcházející svátky. Tvoříme vše, co se dá, 
abychom měli čím ozdobit okna, zdi a hlavně 
stromeček. Prosinec je i časem klidu a pohody, 
společných chvil a tradic. Vzniká nám tím ka-
ždý rok čas pro vyprávění příběhů, čtení po-
hádek a hraní. V letošním roce jste nás mohli 
potkat 3. 12. na řemeslných trzích, kde jsme 
Vám mohli ukázat výrobky našich klientů 
a představit službu. Během vánoční doby na-
stává zvláštní období v roce, kdy se lidé snaží 
být navzájem milejší, přátelštější a je možné, 
že příčinou by mohl být „duch Vánoc“. V klubu 
si tento čas opravdu užíváme a jsme rádi za 
společně strávené chvíle.  

Již tradičně se s Vámi loučíme v roce 2023 

Rockový bál
V sobotu 18. 11. pořádal spolek Aktivní Dob-

řany již 16. rockový bál. A už potřetí jsme při-
vezli rokáč do Vstiše. A jak už je naším dobrým 
zvykem, bylo zase plno. Na pódiu to rozbalila 
Ponorka Band s těmi nejoblíbenějšími hity, na 
parketu zase všichni rockeři. V průběhu večera 
se soutěžilo o nejrychleji snědenou pivní po-
lévku a taky o nejrychleji vypité pivo brčkem. 
O půlnoci přišlo velké překvapení, které secvi-
čili jen „aktivní“ muži, takže překvapení byli 
nejen diváci, ale i dámy z našeho spolku. 

Moc děkujeme všem sponzorům za úžas-
né ceny do tomboly, Ponorce, týmu z KD Vs-
tiš, panu Koubovskému za dopravu do Vstiše 
a zpět a taky všem, kteří se s námi přišli poba-
vit na rokáč. Těšíme se opět za rok!

Lucie Stříhavková

Klub Echo v listopadu - nedělal si těžkou hlavu
Klub	Echo	pro	děti	a	mládež,	nízkoprahové	zařízení	zřizované	Diakonií	ČCE	-	středisko		Zá-
padní	Čechy.	Věnuje	se	každodenní	i	dlouhodobější	podpoře	dětí	a	mladých	lidí	a	pomáhá	
jim	při	hledání	vlastní	cesty	v	životě.

a těšíme se na společný rok 2024. Přejeme 
Vám všem krásné prožití vánočních svátků 
a šťastný nový rok. Ať je tedy rok 2024 zase 
o kousek lepší než ten nyní končící.

Více informací o aktivitách klubu je možné 
najít na facebookových stránkách Klub Echo 
pro děti a mládež, na www.diakoniezapad.cz, 
nebo přímo u koordinátorky zařízení na tel. 
čísle +420 734 640 492, e-mailu: klub.echo@
diakoniezapad.cz. Klub Echo je pro děti a mla-
dé lidi otevřen od pondělí do středy v čase 
12:30 - 17:00 na adrese náměstí T. G. M. 282 
v Dobřanech.

Lucie Jandová, DiS., sociální pracovnice

Výstava betlémů 
v chotěšovském 
klášteře

Prožijte kouzlo vánočních betlémů v klášte-
ře v Chotěšově. 

V adventním čase máme pro vás ideální 
příležitost navštívit výstavu betlémů, kterou 
připravila MAS Radbuza v kostele Nejsvětěj-
šího Srdce Páně v areálu chotěšovského kláš-
tera. Tato unikátní expozice bude k vidění od 
začátku adventu až do svátku Tří králů, tedy 
do 6. ledna 2024.

Chotěšovský klášter má bohatou historii, 
ale letos bude otevřen pro veřejnost i s jedi-
nečným darem. Na výstavě si návštěvníci mo-
hou prohlédnout mimo jiné i jesličky, které se 
do kláštera vrací téměř po 100 letech a jsou 
darem od sesterského řádu, který v Chotěšově 
dlouhodobě působil. Mimo zmíněné jesličky 
tu bude vystavena i řada dalších betlémů, vy-
robených dětmi ze základních a mateřských 
škol ze Stodska a Nýřanska. Jednou ze škol, 
která se přidala mezi vystavující, je i ZŠ Dob-
řany, ta jich bude mít na výstavě hned několik.

Kromě samotné výstavy probíhá také sou-
těž o nejhezčí výrobek. Všichni návštěvníci 
budou moct hlasovat a vybrat vítěze, autoři či 
autorky vítězných děl budou samozřejmě ná-
ležitě odměněni hodnotnými cenami.

Využijte tedy příležitosti navštívit chotěšov-
ský klášter, navíc v krásném čase vánočním, 
vezměte s sebou rodinu či přátele a pojďme 
společně vybrat ty nejhezčí betlémy. Těšíme 
se na Vaši návštěvu.

Výstavu pořádá MAS Radbuza ve spoluprá-
ci s chotěšovským klášterem v rámci projektu 
Místní akční plány SO ORP Stod.
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P.U.D.U. reprezentovalo Dobřany v Obetraublingu

V rámci partnerství města Dobřany a bavor-
ského Obertraublingu jsme na jaře letošního 
roku obdrželi pozvání od tamního chrámové-
ho pěveckého sboru Kirchenchor Obertraub-
ling na společný koncert v Obertraublingu, 
plánovaný na první listopadovou sobotu. Kon-
cert s názvem Freundschaft singt & klingt měl 
být završením celoročních oslav výročí tohoto 
města. Pro oba sbory to byla velká neznámá. 
My neznali je a oni zas neznali nás. Nicméně 
jsme si brzy přes e-mail vyměnili první in-
formace o fungování obou sborů, repertoáru 
i podobě samotného koncertu a zároveň i par-
titury pro společné písně. My jsme nabídli 
světoznámý, leč rovněž i svižný a na češtinu 
bohatý sbor z Prodané nevěsty Proč bychom 

se netěšili a z Obertraublingu nám dorazila 
krásná lyrická úprava básně Der Mond is auf-
gegangen Matthiase Claudia v úpravě Franze 
Schuberta a hned se třemi slokami. 

Po půl roce pilného zkoušení jsme koneč-
ně nasedli do autobusu a v doprovodu členů 
dobřanské městské rady jsme lehce nervóz-
ní vyrazili na cestu. Na místě nás velmi vřele 
přivítali zástupci města Obertraubling včet-
ně milého pana starosty a členi sboru v čele 
s charismatickým sbormistrem Marcusem 
Weiglem. Po krátkém vzájemném seznámení 
a občerstvení jsme se vrhli do společné gene-
rální zkoušky, kde jsme poprvé měli možnost 
se navzájem slyšet a předvést, jak se oba sbo-
ry popasovaly se společnými skladbami. Jako 

Češi jsme se museli poklonit nasazení, s jakým 
se Obertraublingští zhostili české výslovnosti 
sboru ze slavné Smetanovy opery. Ani my jsme 
se ale nenechali zahanbit a všechny sloky ně-
mecké ukolébavky zvládli na výbornou (anebo 
aspoň chvalitebnou). 

Pro samotný koncert jsme si připravili pest-
rý mezinárodní program, který tvořily latinské 
duchovní skladby, italské renesanční melodie, 
anglické popové hity či známé filmové me-
lodie, africké rytmy, ale i české lidové písně, 
swingovky a oblíbený Jožin z bažin, který exi-
stuje i v německé verzi jako Schlemihl Emil. 
Na klavír nás opět bravurně doprovázel Lukáš 
Palkoska. V závěru se nám podařilo celý sál 
Hermann-Zierer-Schule nejen kompletně roz-
tleskat, ale některé dokonce i roztančit! 

Kirchenchor Obertraubling rovněž předvedl 
průřez svým repertoárem, z něhož nás zaujalo 
zejména provedení populární písně The Lion 
Sleeps Tonight s působivým halekacím sólem 
samotného pana sbormistra a vtipná německá 
píseň o jednotlivých nástrojích v orchestru. 

Na samotný závěr zazněly obě společné pís-
ně, kdy tu českou dirigovala naše sbormistryně 
Veronika Hanšová a německou pak Marcus Wei-
gl. Dlouhé „standing ovation“ celého publika 
nás přesvědčilo o tom, že ostudu jsme rozhod-
ně neudělali a že se koncert našim německým 
přátelům líbil. Velmi si toho vážíme a děkujeme 
za nádhernou atmosféru a vřelé přijetí!

Zbytek večera jsme věnovali výměně dojmů, 
družbě, oslavě nového přátelství a spřádání 
plánů na jeho pokračování. Takže třeba za rok 
společně u nás v Dobřanech, což?

Veronika Hanšová, P.U.D.U.

Zahrádkáři si udělali výlet na Cibulový jarmark 
do HořovicP.U.D.U. se sbormistryní Veronikou Hanšovou
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Hasičská soutěž „O štít města Dobřany“

Čtvrtého listopadu 2023 se v Dobřanech konal již 41. ročník soutěže hasičských sborů „O štít města Dobřany – memoriál Stanislava Dvořáka“. 
Soutěž začala slavnostním nástupem, na kterém jsme přivítali 15 družstev mužů a 5 družstev žen. Přítomné hasiče a hasičky pozdravil i starosta 

města p. Martin Sobotka. Poté už bylo možno započít se soutěžními pokusy. První na řadě jsou vždy družstva žen, která mají v provedení disciplíny 
drobné úlevy. Po pěti provedených pokusech bylo jasné, že vítězkami se letos stanou hasičky ze sboru dobrovolných hasičů Dnešice, členky našeho 
SDH se mohly radovat ze třetího místa.

V kategorii mužů soutěžilo 15 družstev a nejvzdálenějším účastníkem byly, stejně jako loni, zbytky SDH VŠB Ostrava. Některé pokusy byly skuteč-
nými sportovními výkony, jiná družstva pojala soutěž jako oslavu toho, že se jejich členové vůbec sešli. Jako již tradičně se o vítězství nejvíce pře-
tahovali hasiči z Oplota a Dnešic. Letos se štěstí, podpořené samozřejmě usilovným tréninkem, přiklonilo na stranu SDH Oplot a Dnešice se musely 
spokojit s druhým místem. Družstvo domácího SDH bohužel neuspělo a obsadilo desátou příčku. 

Soutěž byla ukončena závěrečným nástupem, na kterém byly soutěžícím předány diplomy, ceny a upomínkové předměty. Po odjezdu posledního 
hasičského vozu se plocha náměstí opět zklidnila a my se již těšíme, že na začátku listopadu 2024 ožije „štítem“ zas.

Za SDH města Dobřany si dovoluji poděkovat našim partnerům z řad dobřanských firem a podnikatelů, bez jejichž příspěvků by se soutěž nemoh-
la konat. Soutěž byla rovněž podpořena z Globálního dárcovského a dotačního titulu města Dobřany.

Za SDH města Dobřany  Martin Toman

Hororový ostrov
Mumie,	zombíci,	smrtky	a	jiná	strašidla	řádili	na	Martinské	stěně.																																																

Dne 4. 11. 2023 v rámci Juniorfestu pořádali skauti ve spolupráci s MKS Dobřany jubilejní 20. ročník Hororového ostrova. Na louce a v lese na vás če-
kali mumie, zombíci, jeptišky, mrtvá nevěsta, oběšenec, klauni, šílení chirurgové, dýňáci a další strašidla. Na tuhle tradiční akci se vždy sejde spousta 
lidí a nejinak tomu bylo i letos. Přišlo vás 606. Neskutečné! Děkujeme za vaši přízeň. Doufáme, že jste si strašení na Martinské stěně patřičně užili a 
že se vám akce líbila. Děkuji všem skautům, skautkám a kamarádům, kteří pro vás celou strašidelnou cestu připravili. Díky moc, byli jste jako vždy 
úžasní. Těším se na další ročník a doufám, že vy také.

Šíša, foto: Tomáš Stupka
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Seriál s hasiči
Díl jedenáctý: Psychická zátěž hasičů, význam plyšáků u traumatických událostí

V souvislosti se zásahy, při kterých se ha-
siči setkávají s traumatizujícími situacemi, se 
nabízí otázka, jak se s těmito situacemi vy-
rovnávají. Přece jenom jsou to obyčejní lidé. 
Základem je situaci po zásahu rozebrat a pro-
mluvit si o pocitech, které hasiči prožívají, tzv. 
defusing. K dispozici máme také psycholožku, 
příslušnici hasičského záchranného sboru 
kraje, která je kdykoliv připravena přijet jak 
na místo události a provést intervenční péči 
obětem i samotným hasičům, tak je i mož-
nost návštěvy daného psychologa na stanici, 
kde se tzv. debriefing provede pod odborným 
vedením. Zásadním pomocníkem je samotná 
komunikace mezi hasiči. Těžké zásahy hasiči 
často zlehčují, což jim pomáhá se odpoutat 
od akutního stresu těsně po zásahu. Lze říci, 
že psychická zátěž hasičů je srovnatelná s tou 
fyzickou.

Co se týče psychologické péče o oběti mi-
mořádných událostí, fungují u HZS kraje ha-
siči zařazení do týmu posttraumatické péče 
(TPP). Každý člen TPP prochází výcvikem 
v CISM (Critical Incident Stress Management) 
a rovněž odbornou přípravou v poskytování 
první psychické pomoci, jejímž cílem je stabi-
lizace psychického stavu zasažené osoby tak, 
aby se situace pro zasaženého již nezhoršova-
la, byl dodán pocit bezpečí, zajištěny základní 
potřeby a případně předání do další péče.  

Pokud je účastníkem události, u které za-
sahujeme, malé dítě, kromě poskytnutí prv-
ní psychické péče používáme plyšáky, které 
dětem na místě zásahu předáme. Tito plyšáci 
slouží k odvedení pozornosti od vjemů z mi-
mořádné události a můžou pomoci snížit 
u daného jedince posttraumatickou stresovou 

poruchu. Momentálně má dobřanská jed-
notka díky Vám naplněnou kapacitu plyšáků 
a v případě potřeby se opět ozveme na sociál-
ních sítích. Za Vaši ochotu pomáhat a donášet 
plyšáky Vám moc děkujeme.

Ing. Milan Dvořák ml., 
velitel družstva JSDH Dobřany

Výjezdová jednotka hasičů z Dobřan absolvovala 11. 11. 2023 školení od ZZS a na jeho základě bude zařazena mezi jednotky předurčené na zásahy 
s využitím AED (defibrilátor), tzv. First respondery. V praxi to znamená, že bude operačním střediskem vysílána na život ohrožující stavy (krvácení, 
zástava dechu, zástava oběhu) u osob na území města a jeho okolí, a bude tak schopna zahájit předlékařskou první pomoc často ještě před příjezdem 
záchranné služby. Jsme rádi, že budeme moci ještě více pomáhat než doteď a budeme případně schopni ještě efektivněji přispět k záchraně lidských 
životů. Děkujeme lektorům od ZZS za kvalitní přípravu a těšíme se znovu za rok, jelikož zmíněné školení je třeba pro zachování této specializace 
každoročně opakovat.

Ing. Milan Dvořák ml., velitel družstva JSDH Dobřany
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Rybáři
Jak jsem se dva a půl měsíce v Janově těšil, 

až zase půjdu na ryby, byl jsem velice zkla-
mán. Je to neuvěřitelné, ale skoro celý měsíc 
nejen že jsem neulovil rybu, ale dokonce jsem 
neměl ani záběr. A to ani po nasazení velkých 
kaprů z Kotynky. Je pravda, že vál silný vítr 
a po řece šlo plno lupení, ale přesto – takový 
propadák bych ani v nejhorším snu nečekal. 
Raději jsem začal dohánět skluz prací na za-
hradě. Až 30. 10. mě k večeru dovezli k řece 
na místo, kde jsem dříve míval úspěchy. Sice 
stále foukalo, ale lupení tady šlo po protěj-
ší straně řeky. Nahodil jsem feeder ke druhé 
straně mezi lupení, druhý prut tak do polo-
viny, kde šlo lupení méně, a mezi očka jsem 
zavěsil čihátko. Špičky obou prutů se hned 
začaly ohýbat. Myslel jsem, že to dělá lupe-
ní, ale feeder se najednou ohnul prudčeji. To 
byl přece záběr! Nahodil jsem znovu a feeder 
se vzápětí začal ohýbat, a když jsem přisekl, 
pocítil jsem silný tah a cívka se začala pro-
táčet. Kapr občas zabral, že jsem měl obavy, 
aby se nevyhákl, nebo dokonce třeba neutekl. 
Proto jsem cívku nechával stále povolenou. 
Pomalu jsem rybu přitahoval, až kapr jezdil 
pode mnou. Občas se zavířilo, již se i ukázal, 
ale zase hned zabral a vytočil mi kus vlasce. 
Nakonec ale přece jen skončil v podběráku. 
Netrvalo dlouho a měl jsem dalšího. Byli to 
dva krásní lysci, 45 a 55 cm. Smůla byla pro-

lomena! Druhý den byl opět úspěšný, zase 
dva kapři, 50 a 55 cm. Celkem jsem tam chytil 
8 kaprů. Potom mi přestali brát, a tak jsem se 
zase věnoval zahrádce a králíkům. V polovině 
listopadu se udělalo pěkně, jenže moji šoféři 
odjeli na Moravu. Naštěstí 17. 11. zavolal syn, 
že by jel na ryby a že mě vezme s sebou. Ten 
den bylo sice hezky, ale když jsme k večeru vy-
jeli, začalo to dýchat chladněji, a tak jsem na 
úspěch moc nevěřil. Dorazili jsme k řece a na-
hodili jsme. Nic se nedělo. Začalo se šeřit. Syn 
zasekl, že prý měl snad záběr. Mně se potom 
začalo jemně pohupovat čihátko, pak i popo-
jelo, zase se zahoupalo a dost. Znovu jsem 
nahodil a zase to zahoupání a popojetí. Vtom 
syn zasekl, a že má rybu. V tu chvíli mé čihátko 
vyjelo k prutu. Je to záběr, nebo mi synův kapr 
zajel do mého vlasce? Pro jistotu jsem zasekl 
a také cítil tah. „Kde ho máš?“ ptám se. „Někde 
pode mnou ve vodě.“ „Tak to je dobré, mě táh-
ne proti vodě. Máme tedy oba rybu.“ Já byl ale 
na místě, kde jsem nedosáhl podběrákem do 
vody. Sám bych tam chytat nemohl. Tak jsem 
musel čekat, až Honza toho svého kapra zdo-
lá a pak přijde podebrat mého. Ten můj měl 
48 cm a jeho 46 cm. Už byla tma jako v ranci, 
ale ryby docela braly, i když velmi opatrně. 
Většinou hned po náhozu se čihátko začalo 
pohupovat, občas popojelo. Několik záběrů 
jsem minul, nebo pročíhal, Honza také. Nako-

nec jsem chytil ještě kapra 45 cm a Honzovi se 
povedl kapr 53 cm. 

Proběhly poslední výlovy. 4. 11. se lovil 
horní rybník v Přestavlkách. Slovilo se 48 q 
ryb, ale byly velké ztráty způsobené vydrami 
a volavkami. Chybělo cca 20 q kapra. Vlivem 
letošních vysokých teplot a minima srážek 
došlo k úhynu násady candáta. Ze 3 000 ks se 
neslovil ani jediný. 11. 11. se pak lovil Montaj-
ch u Nové Vsi. Slovilo se 34 q ryb, z toho se ješ-
tě 8 q kapra o průměrné váze 1,7 kg dosadilo 
do řeky ke splnění násadového plánu, zbytek 
se zakomoroval. Zbývá ještě slovit spodní ryb-
ník, odkud se ryby přesadí do horního. Nyní 
se nasazují ryby do revírů na celém Plzeňsku. 
Počasí zatím přeje, a tak je možnost ulovit si 
vánočního kapra jak u nás, tak i na cizích re-
vírech. 

Povolenky na rok 2024 se budou vydávat 
v těchto termínech: středa 27. 12. 2023, sobo-
ta 6. 1. 2024, středa 24. 1., středa 7. 2., sobota 
24. 2., středa 20. 3., sobota 13. 4., středa 16:00 
– 18:00 hod., sobota 9:00 – 11:00 hod.

Rybářský bál se bude konat v pátek 
9. 2. 2024 ve Vstiši, doprava bude zajištěna 
autobusy.

Vladislav Šefl

Poslední výlet rybářského kroužku v roce 2023
Dostali jsme pozvání na ukončení sezony na 

rybníku v Letinech od pana Milana Čmolíka. Po-
časí nás potrápilo studeným větrem, ale navečer 
i sluníčko vykouklo. No, co vám budu povídat. 
Pokoušeli jsme se zvolit nějakou vhodnou rybo-
lovnou taktiku, ale bohužel rybky si držely svou. 
Jo, to se tak někdy stává, že tam můžete dát co-
koliv, a prostě ne a ne. To nám zase tolik neva-
dilo, byl připravený náhradní program a děti si 
to náramně užily. Odnesly si z pouťové atrakce 
hromadu dárků a ty hladové si daly pečeného 
pašíka, který voněl všude kolem a rázně ukončil 
naše snahy chodit okolo rybníku a házet a házet.

Zároveň chci poděkovat za to, že nám Milan 
umožnil závěrečné prázdninové soustředění na 
rybníku ve Vstiši, kde si to děti náramně užily, 
a chytly si kapitální úlovky. Na závěr bych vás 
pozval na vánoční prodej kaprů v rybárně U Krt-
ků, rádi Vás tam uvidí. Děti z rybářského krouž-
ku tam pro vás chystají malé překvapení jako 
poděkování za vaši přízeň a podporu.

Děkujeme. 
Karel Ryšavý a David Šmůla
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Victoria Talent Academy
Milí příznivci tance, ráda bych vás seznámi-

la s celoroční činností našeho spolku Victoria 
Talent Academy, z. s. Cílem naší taneční ško-
ly je výběr talentovaných dětí v uměleckém 
oboru. Věnujeme se dětem od 3 do 18 let. 
V současné době naši taneční školu navště-
vuje okolo 220 tanečníků. V září jsme otevře-
li 8 nesoutěžních tanečních přípravek a na 
jarní sezonu 2024 se připravují 4 soutěžní 
týmy. Letošní soutěžní sezona pro nás byla 
velmi úspěšná. Jako každým rokem jsme se 
účastnili postupových soutěží – Czech dance 
tour, Czech dance cup, Taneční skupina roku 
a Czech dance masters, ze kterých jsme si od-
vezli celkem 22 medailí. Současně jsme si z MČ 
v Chomutově odvezli dva tituly II. vicemistra 
Čech v Art show. Na MČR ve Vlašimi se také 

dařilo všem třem soutěžním týmům, a získali 
jsme tak tři tituly mistra České republiky v Art 
dance. Za největší úspěch soutěžní sezony 
2023 považujeme nominaci na Mistrovství 
světa v Maďarsku. Naše týmy dětí vybojovaly 
dvakrát zlato a titul mistra světa a tým juniorů 
se umístil na krásném druhém místě, získal 
stříbrné medaile a titul I. vicemistra světa. Na 
podzim jsme získali nominaci na galavečer 
umělecké ceny hejtmana Plzeňského kraje – 
Perla Plzeňského kraje a měli tak možnost se 
svojí choreografií Sandstorm (Písečná bouře) 
vystoupit živě na Nové scéně DJKT.

Kromě soutěžní přípravy se věnujeme také 
přípravám vystoupení na kulturních akcích, 
některé sami pořádáme. V červnu proběhla 
tradiční akce Summer dance academy 2023, 

závěrečné taneční vystoupení celé taneční 
školy v Plzni v hale TJ Lokomotiva, a nyní při-
pravujeme Vánoční taneční galavečer, který 
proběhne v Plzni na Slovanech 16. 12. 2023. 
V létě jsme uspořádali pro naše tanečníky dvě 
letní taneční soustředění, příměstský camp 
v Plzni a intenzivní týdenní pobytové soustře-
dění pro soutěžní týmy v RS Blaník.

Touto cestou bych ráda poděkovala všem 
našim dětem a rodičům za přízeň v roce 2023. 
Současně také moc děkujeme Městu Dobřany 
za finanční podporu.

Přeji vám všem poklidné prožití vánočních 
svátků a úspěšný start roku 2024.

Daniela Pfeiferová, předsedkyně spolku

Soutěžní týmy mini dětí a dětí na MS v Budapešti Mistrovství Čech Chomutov

Dýňobraní s Budulínkem 
Už si to bez toho nedovedeme ani předsta-

vit.  Předposlední říjnový víkend, školní 
jídelna, dobroty od Renaty a jejího týmu, 
lehce strašidelná výzdoba, tvořivé koutky 
s možností vyrábění, pravidelní každoroční 
návštěvníci stejně jako nové tváře, co k nám 
zavítaly poprvé, dětská radost ze společného 
tvoření s rodiči či prarodiči, prohlídka školní 
jídelny, Budulínkův tým pravidelně zajišťující 
tuto akci ….. a v jejím závěru mnoho krásně 
a originálně vydlabaných dýní.

Takhle jsme opět prožili sobotu s dýněmi, 
tentokráte to vyšlo na 21. 10. 2023, bylo to 
prima a už se těšíme příští rok. 

MC Budulínek

PODPOŘENO Z GLOBÁLNÍHO 
DÁRCOVSKÉHO A DOTAČNÍHO 

TITULU MĚSTA DOBŘANY
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Říjen na soutěžních drahách

Po prvním venkovním vítězství v Lomnici 
jsme ve 4. kole přivítali na domácích drahách 
rivala ze Kdyně a loňského mistra republiky 
v dorostenecké lize opět v sestavě se staršími 
žačkami Anežkou a Valčou a s druhou dvojicí, 
tvořenou Ladou a Kryštofem. Náš mladý tým 
zahrál nad poměry a díky kolektivnímu a vy-
rovnanému výkonu zvítězil 2:0 (1639:1631) 
o pouhých 8 kuželek. V dalším kole náš mla-
dý celek zajížděl do Podbořan, tentokrát již 
téměř v plné sestavě (Anežka, Valča, Lada 
a Pepa), odkud Lada s Valčou přivezly další 

dva body za výhru 0:2 (1552:1625). Nejlepší 
výkon zahrál Pepa, když porazil 580 kuželek. 
Nutno podotknout, že vzhledem k vytížení 
ihned po první rundě vezla Venda Anežku na 
volejbal do Plzně a Pepu na fotbal do Dobřan. 
Poslední říjnovou neděli na naše dráhy přijelo 
družstvo z Hazlova. My už jsme v sestavě měli 
i Honzu, který se zotavil ze všech neduhů. Po 
roce zahrál pěkných 545 dřev, ale nejlepší vý-
kon naházela Anežka a vytvořila si osobák za 
596 poražených kuželek. Bereme tedy další 
říjnové vítězství 2:0 (1701:1627) nad souse-

dem v tabulce s nejvyšším náhozem celého 
kola a stále stoupáme nahoru.

Předposlední víkend se odehrál PMN na 
kuželně v Radotíně. Nejlepší z mladších žaček 
byla Adina za 217 kuželek, před kterou se mu-
sela sklonit i Vikča, které nic nepřipadlo, a tak 
skončila na čísle 215 dřev. Ze starších žaček 
byla nejlepší Valča za 243 kuželek a Natálka 
zahrála 195. Dan si po čase také zahrál v sou-
těžním turnaji a porazil 220 kuželek. Anežka 
s Adélkou hrály na drahách v Táboře. Adélka 
naházela 228 dřev a Anežka dokázala v Tábo-
ře zvítězit za 264 kuželek.

Dorostenci odehráli druhé kolo poháru na 
drahách v Praze na Žižkově a oběma se daři-
lo. Lada skončila 3. za výkon 555 poražených 
kuželek a Pepa byl ještě o stupínek výše, když 
porazil 580 kuželek. Je nutno podotknout, že 
na finále do Olomouce se započítávají 4 nej-
lepší turnaje z 5, ale vzhledem k tomu, že oba 
naši svěřenci na prvním turnaji absentovali, 
tak se musí snažit ve zbývajících 3. Za tyto 
výkony rovněž dostali oba naši dorostenci po-
zvánku na Vánoční turnaj mládeže do Kosmo-
nos reprezentovat Plzeňský kraj. Další turnaj 
odehráli dorostenci ve svátek 17. listopadu 
v Duchcově a žactvo na drahách v Aši. Všem 
jsme i tentokrát drželi palce!

Hodu Zdar!
Dalibor Blecha

Nultý ročník Dobřanského okounka
Na začátku byla myšlenka udělat si u nás v Dobřanech přívlačo-

vý závod. Světe div se, je to tu, podařilo se to. Na Dolní Kotynce se 
přívlačový závod uskutečnil 11. 11. 2023. Někdo by řekl, vy toho 
naděláte, to uděláte tak a tak a je hotovo. No, budete se možná 
divit, kolik to spolyká času. Je třeba sehnat sponzory na ceny a vy-
brat vhodný termín. No, bylo to napínavé až do poslední minuty. 
I počasí si s námi hrálo ruletu, i sněžit mělo.

Pro začátek jsme začali s dvaceti závodníky. Přeci jenom je Dol-
ní Kotynka malý rybník a přívlač má svoje omezení a specifika. 
Zahřálo nás u srdíčka, když se dostavilo 19 závodníků i s doprovo-
dem a natěšeně si losovali pořadová čísla. Aby toho nebylo málo, 
tak ani rybám se zrovna moc nechtělo. I naši ostřílení závodníci 
měli plné ruce práce, aby přinutili dravce něco malého slupnout. 
Někdy je i vyměřená hodina krátká, když se rybkám zrovna moc 
nechce. Ale přece jenom se podařilo chytit pár pěkných okounů, štik a kaprů, kteří nakonec zamotali pořadí na výsledkové listině.

Musím poděkovat všem sponzorům a taky nesmím opomenout lidičky, kteří nás podporovali v tomto roce a tlačili nás vpřed. Tento závod nám 
pomohli uskutečnit MO Dobřany a King of the Lake, který daroval hodnotné ceny. 

Na závěr bych Vás pozval na vánoční prodej kaprů v Tyršově ulici, rádi Vás tam uvidí. Děti z rybářského kroužku tam pro Vás přichystají malé 
překvapení jako poděkování za vaši přízeň a podporu. Výčet sponzorů je dlouhý, a kdybych náhodou na někoho zapomněl, tak se možná najde na FB 
dětský rybářský kroužek Dobřany a promine mou zapomnětlivost.

Po sečtení výsledků nakonec v kategorii U15 zvítězili: 1. Filip Königsmark, 2. David Šmůla, 3. Jakub Kozický. V dívkách 1. Viki Václavová, 2. Barča 
Šmůlová,  3. Markéta Jacková a v kategorii U9 1.  Jakub Janda, 2. Jirka Koláček a 3. Honza Otýs.

Petru zdar!   Karel Ryšavý a David Šmůla
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Dobřany bojují nejen v extralize
Realizační	tým	pro	extraligu	
mužů:	
V. Šlehofer st., P. Kánský, D. Malý, 
P. Kleisner  a D. Kovářík st.

Muži  Dobřan zabodovali naplno s Pra-
chaticemi v přímém souboji o poslední mís-
to v nejvyšší soutěži v ČR, přičemž týden na 
to výhru potvrdili, a to tentokrát opět doma 
v Pebal aréně s týmem HBK Karviná z daleké 
severní Moravy.

K tomu, že porazit doma Karvinou bylo 
pro náš mladý tým z jihu Plzeňska stěžejní 
do dalšího průběhu sezóny, netřeba více uvá-
dět. Slezané své kvality totiž potvrdili hned 
druhý den po utkání v Dobřanech, když zví-
tězili v Plzni. Dokonce otáčeli nepříznivý stav 
0:2 na 3:2. My jsme si tedy za 14denní cyklus 
pomohli 6 body, které jsme si i předsevzali. 
Zejména tyto výhry  byly tvrdě a poctivě od-
pracované. Přeskočili jsme tedy Prachatice 
a právě nedalekou, skoro 30krát větší Plzeň.

Dostali jsme se tak na dostřel Hradci Králo-
vé a pardubickému HBC.

Zmíněných a urvaných 6 bodů v tabulce ex-
traligy nás rázem vyhouplo do míst, kde se dá 
pomýšlet i na play off. To je však ještě velice 
dlouhá a trnitá cesta s mnoha překážkami....  
Navíc musíš takřka pořád dřít na plný plyn, 
nic nevypustit, spoustu všeho možného si od-
říct a to je v dnešní době jaksi velmi složité....

Pomyslné zajíce sečteme již po polovině 
sezóny, poněvadž nás čekají ještě dvě velmi 
důležitá podzimní kola. To první odehrajeme 
25. 11. v Hradci Králové a tam půjde oprav-
du nejen o 3 body. Týden nato bychom měli 
odehrát duel snímaný přímým přenosem Čes-
kou televizí, když se v naší Pebal aréně  po-
pasujeme s „druhým“ týmem z města perníku, 
Pardubic. Svítkov nás v úvodu sezóny doma 
ve svém stánku nedaleko plochodrážního 

stadionu v Pardubicích porazil, logicky mu to 
budeme chtít vrátit.

Dobřany si nemohou v extralize vybírat, 
koho porazí a koho ne. Vlastně žádný tým...  
Každý orvaný bodík má svoji váhu, až tak je 
extraliga vyrovnaná s nakloněnou rovinou 
větším... Minimálně tak to vnímá celá kabina...

Přesto máme hlavy na hřišti nastavené, že 
jdeme prostě porazit každého.

Ono to ani  v hokejbalové  nejvyšší republi-
kové soutěži a pokud jsi sportovec jinak nejde. 
Na této úrovni jsme léta coby provinční a ne-
chtění, ať už nepřející či negativní vítr vane od-
kudkoli. Hlavně z nedaleka to pěkně „fouká“. ….

To vnímají dnes už možná i rodiče klubo-
vých žáků. Nejsme velkoměsto, které je na vý-
sluní možná prioritně chtěné, mnohdy třeba 
tlačené, avšak vzdorujeme a pracujeme tím 
spíš s větší chutí.

Po televizním utkání s Pardubicemi skončí 
podzim. Přestávku využijeme jak jinak než na-
vazujícími modelovými zápasy v rámci klubu 
či jinými sporty.

To ovšem platí pro prosinec. V lednu by-
chom se cíleně začali připravovat na jarní část 
extraligy.

To už ale předbíhám.

Realizační	tým	pro	2.	ligu	mužů:	
V. Šlehofer st., D. Malý a P. Kánský

Mužská	rezerva alias Benfika již má pod-
zim za sebou. Šanci dostali dle avíza ze začát-
ku soutěže hodně mladí kluci. Mají vše před 
sebou, to je nám jasné. Musí také pochopit, že 
Benfika není cílová stanice. Meta, která se dá 
dosáhnout, je kabina A týmu. Ta nemůže být 
otevřena každému jen podle věku či třeba ob-
časné chuti.

Kluci si ji musí vydobýt pravidelným trénin-
kem, snahou a pracovitostí. To vše v souladu 

s klubovými pravidly.  A že je tady velký poten-
cionál, to také netřeba dál rozvádět. Znovu se 
do toho opřeli bratři Lukáš a Michal Hrubých. 
Oba jsou talentovaní, to bezpochyby. Michal 
coby gólman a Lukáš jako velmi šikovný útoč-
ník s dynamitem v nohou. Prožili tady doroste-
necká léta a věříme, že v klubu ještě více kva-
litou porostou a svými výkony ho potáhnou 
dál. I oni by měli časem nastupovat primárně 
v červeno-bílo-černém A týmu. Třeba už na 
jaře, je to vždycky na hráči, jak se ke všemu po-
staví a jak se svojí šancí osobně naloží.  Každo-
pádně i přes různé hráčské rotace v týmu Ben-
fiky na podzim se drží naše mužská rezerva na 
3. místě tabulky 2. ligy mužů skupiny Západ.

Do jarní části soutěže je tedy vše naserví-
rované dobře. Teď jen pravidelně a kvalitně 
zvládnout zimní přípravné období.

Hokejbal je ale hlavně  a především týmový 
sport. Zde v Dobřanech i ve srovnání s veli-
kostí hráčské základny jiných velkoměst, vel-
koklubů coby našich soupeřů v extralize, je 
mladých šikulů opravdu hodně.

Všichni dobřanští kluboví trenéři či členové 
realizačních týmů se snaží hráče včetně žáč-
ků nejen herně posouvat a zároveň si to i přes 
mnohdy časovou náročnost dělat v klubu pří-
jemné.

Hokejbalem zde v Dobřanech prostě žije-
me, snažíme se odvádět týmovou práci dle 
nastavené koncepce a vzorně reprezentovat 
nejen klub, ale také město Dobřany na nejen 
republikových kolbištích.

Talentované	 děti	 z	 1.	 tříd	 ZŠ	 a	 také	
předškolního	věku	se	mohou	hlásit	spolu	
s	rodiči	každé	úterý	a	čtvrtek	u	našich	žá-
kovských	 trenérů	 vždy	 před	 17.	 hodinou	
v	dobřanské	Pebal	aréně.

Za dobřanský hokejbal V. Šlehofer st.

TJ Snack Dobřany po výhře v extralize nad Prachaticemi.
Zleva stojí: trenéři Petr Úbl a Petr Kleisner, T. Duchek, D. Michálek, J. Kova-
řík, J. Kolařík, V. Šlehofer ml., D. Malý ml., J. Kobr, vedoucí P. Kánský, K. Šle-
hoferová a A. Sloupová
Pod nimi zleva: O. Sloup, R. Vajda, A. Duchek, J. Stránský, A. Duchek, M. Ne-
umaier, M. Malotín, V. Šlehofer st., O. Kuchař, T. Truchlý
Ležící zleva: J. Matoušek a P. Sloup Přípravka TJ Snack Dobřany
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Extraliga ve stolním tenisu v Dobřanech

Historie dobřanského stolního tenisu je dlouhá a zároveň velice bohatá. Také pátek 3. 11. 2023 
se do ní zapíše nesmazatelným písmem. V naší herně se totiž uskutečnilo extraligové utkání, a ne 
hned tak ledajaké. 

S nabídkou pořadatelství tohoto utkání nás oslovil majitel úřadujícího vítěze extraligy druž-
stev mužů HB Ostrov Havlíčkův Brod, pan Miroslav Jinek. Barvy tohoto našeho v současnosti 
nejúspěšnějšího domácího klubu totiž od nové sezóny hájí i odchovanec dobřanského stolního 
tenisu David Reitšpies. Nabídku jsme tedy okamžitě přijali a zbývalo jen zvolit termín a vhodného 
soupeře. Volba padla na tradičního účastníka extraligy mužů KT Praha, a to nejen z důvodu příz-
nivé geografické vzdálenosti. Na lavičce tohoto pražského klubu totiž v pozici trenérů sedí naše 
dvě legendy, Milan Orlowski a Jindřich Panský, který je navíc plzeňským rodákem a vyhlášeným 
patriotem zdejšího kraje. Nejvyšší domácí soutěž, špičkoví hráči a ještě tyto dvě legendy, to byla 
kombinace vskutku lákavá.   

A že to byla dobrá volba, potvrdil i zájem příznivců stolního tenisu z celého Plzeňského kraje, 
kterých se do naší herny nakonec sjelo téměř 140. V báječné atmosféře, kterou „domácím“ hrá-
čům z Havlíčkova Brodu vytvořili přihlížející diváci, skončilo utkání jednoznačným výsledkem 3:0 
pro domácí. Celá akce pokračovala v naší útulné klubovně, kde bylo s hráči a oběma přítomnými 
legendami o čem diskutovat a zároveň na co vzpomínat. Tím mám na mysli zejména legendární 
zápasy obou našich legend, které nezřídka skončily ziskem evropské, či dokonce světové medaile. 

Závěrem zbývá dodat, že celá akce měla i charitativní podtext. Výtěžek ze vstupného a tomboly 
byl totiž věnován hendikepovanému sportovci Aleši Jurčičkovi jako příspěvek na pořízení speci-
álně upraveného automobilu. Vybraná částka 15.300 Kč byla ihned po skončení akce poukázána 
na transparentní účet, zřízený v rámci projektu „Auto pro sportovce Aleše s hendikepem“. 

Za oddíl stolního tenisu TJ Dobřany 
Luděk Reitšpies

foto: Martin Skála, Jaroslav Loskot

Přehled akcí v pivnici 
Hájek–Hájková

  V neděli 24. 12. se koná 23. ročník Vel-
ké ceny Josefa Šnebergra, což je tradiční 
soutěž o nejlepší bramborový salát. Od 
10.00 hod. se až do 11.15 hod. přijímají  
vzorky vašich výrobků o váze 200 g, nej-
lépe v nevratných obalech. Pak následu-
je degustace a hodnocení jednotlivých 
salátů. Každý degustátor musí dle  své-
ho uvážení označit 3 nejlepší výrobky. 
Následuje sečtení odevzdaných hlasů, 
závěrečné vyhodnocení a předání cen 
nejlepším. Hodnotné ceny bude předá-
vat syn zakladatele soutěže a účastník 
olympijských her v Athénách, pan Mi-
chal Šnebergr. Těšíme se i na váš soutěž-
ní vzorek.

  V neděli 31. 12. se v pivnici Hájek - 
Hájková koná oslava posledního dne 
roku 2023. K tanci a poslechu bude 
hrát DJ Kečup /Petr Keszegh/. Začátek 
ve 20.30 hod., vstup zdarma. Objednáv-
ka míst u personálu pivnice nebo na  
tel. +420 603 872 821.

Přejeme všem svým zákazníkům, občanům 
Dobřan a okolí a všem lidem dobré vůle 
příjemné prožití svátků vánočních, veselé-
ho silvestra a hlavně hodně zdraví, štěstí, 
radosti a pohody v roce 2024. Děkujeme 
za vaši návštěvu našeho pivního zařízení 
v roce 2023 a těšíme se na vás v roce 2024. 
DEJ BŮH ŠTĚSTÍ!

Josef a Václava Hájkovi s personálem

Příspěvky do DL musí být zasílány na mail 

listy@dobrany.cz do 20.	 dne v měsíci. 

Texty jsou přijímány v maximálním 

rozsahu cca 2	 500	 znaků (vč. mezer), 

nerozhodne-li redakce v individuálních 

případech jinak. Plné znění Zásad pro 

vydávání zpravodaje, ceník inzerce 

a návod na kontrolu publikovaných textů 

najdete na www.dobrany.cz/kultura-

vzdelani-sport/dobranske-listy/
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„12 veteránů“

Tak by se dala pojmenovat skupina nadšenců, která se pravidelně účastní turnaje PRAGUE 
MASTERS ve florbalu v našem hlavním městě. Tento turnaj má poměrně dlouhou tradici a účast-
ní se jej florbalová družstva ve věkových kategoriích od 30+ do 35+ u žen a od 35+ až do 50+ 
u mužů. Turnaje 9. – 11. 11. 2023 se zúčastnilo 78 družstev z různých koutů Evropy. Samozřejmě 
nejvíce z Česka, ale také z Norska, Švédska, Finska, Dánska, SRN, Lotyšska, Estonska, Švýcarska, 
Slovenska, Nizozemska a Lucemburska. Náš tým nastoupil ve věkové kategorii 40+, neboť stále 
máme mezi sebou ještě „mladíky“, kteří nám kazí věkový průměr. V naší věkové kategorii bylo 
celkem 18 týmů uspořádaných  do pěti skupin. Ve skupině A jsme hráli proti soupeřům z Norska 
(Høybråten & Stovner), Německa (Bonn Veterans) a Česka (FbK Kobylisy a Hlásná). O tom, že 
naše skupina byla nejnáročnější, svědčí to, že tým Hlásné se stal vítězem v naší věkové kategorii 
a družstva Norska i Německa se probojovala do čtvrtfinále. Náš tým zastavil soupeř Torza Sorry 
v šestnáctifinále, kterému jsme podlehli 6:1. Tato porážka pro nás znamenala konec v turnaji. 
Jsme amatérský tým, který ač ví, že bude hrát proti profesionálům (neboť většina nastupujících 
protihráčů má zkušenosti z nejvyšších florbalových soutěží a z reprezentace), se v žádném pří-
padě snadno nevzdává. Hrajeme srdcem, s nadšením, bojovností a láskou k florbalu. Letos jsme 
nejspíše odehráli turnaj s nejlepším výsledkem, neboť se nám podařilo nastřílet devět branek do 
sítě soupeřů a to je nejvíce za celou historii naší účasti. Také jsme se shodli na tom, že jsme hráli 
organizovaně a takticky dobře. Bohužel je na hřišti vidět převaha herních dovedností „profíků“ 
nad dovednostmi amatérů. Jádro týmu tvořili členové florbalového oddílu Tj Dobřany (J. Blažek, 
F. Hlaváč, Z. Hegner, V. Kouřil), z důvodu malé základny v této věkové kategorii náš tým doplňují 
hráči jako P. Vaník, M. Krutina, O. Rataj, D. Hloušek, T. Vilt, M. Juránek, S. Kastner a J. Cipra. Chtěl 
bych touto cestou poděkovat všem hráčům za reprezentaci, za bojovný, zodpovědný a organizo-
vaný přístup k utkáním. J. Blažkovi děkuji za složení týmu a vyřizování administrativních zále-
žitostí spojených s přihlášením družstva do turnaje, P. Vaníkovi za přípravu taktiky a organizaci 
týmu na hřišti. Děkuji místostarostce města Dobřany paní Umnerové za poskytnutí propagačních 
předmětů, které jsme předávali kapitánům při zahájení utkání. Pro nás veterány je důležité, že 
parta nadšenců, kteří se věnují sportu i v pokročilejším věku, drží pohromadě. A to víte, že už nás 
to bolí. Přesto se již těšíme na další ročník PRAGUE MASTERS 2024. Sportu zdar, veteráni!

Za oddíl florbalu Vladislav Kouřil 

Díky městu jsme 
přežili i drahé 
energie
Lépe než tímto konsta-
továním aktuální situaci 
vystihnout nelze. Rovněž 
v roce 2023 totiž město 
Dobřany podpořilo čin-
nost TJ Dobřany (dále 
jen TJ) finančními prostředky poskytnutými 
na základě vyhlášených Globálních a dárcov-
ských dotačních titulů (dále jen GDT). Na zá-
kladě zpracovaných žádostí a následně vyho-
tovených veřejnoprávních smluv byla v roce 
2023 činnost TJ podpořena městem Dobřany 
z GDT – zázemí částkou 1.365.000,- Kč. Tak-
to získané finanční prostředky byly TJ využi-
ty v souladu s dotačními pravidly na úhradu 
stále vzrůstajících nákladů na energie, nájmů 
sportovišť, dopravy sportovců na mistrovská 
utkání a turnaje a v neposlední řadě na úhra-
du nákladů na účetní služby. Nad rámec této 
zcela existenčně zásadní finanční podpory 
byla činnost TJ dále podpořena z GDT – vyba-
vení částkou 20.400,- Kč a v neposlední řadě 
z GDT – jednorázové akce/projekty částkou 
65.000,- Kč. Finanční částka určená na poříze-
ní vybavení byla využita na nákup laviček, od-
kládacích polic a věšáků do šatny oddílu no-
hejbalu. Tuto šatnu si nohejbalisté také v roce 
2023 svépomocí zrekonstruovali. Finančními 
prostředky určenými na uspořádání jedno-
rázových sportovních akcí bylo podpořeno 
konání již tradičního mezinárodního závodu 
ve fourcrossu. Pro rok 2024 bude TJ opět ve-
dena snahou o dosažení maximálních úspor 
ve všech svých hlavních oblastech činnosti 
a o získání potřebných finančních prostředků 
také z jiných zdrojů, zejména pak z rozpočtu 
Národní sportovní agentury a z rozpočtu Pl-
zeňského kraje. O tyto finanční prostředky 
bude TJ žádat prostřednictvím za tím účelem 
vypsaných dotačních programů. Věříme však, 
že i v roce 2024 zůstane město Dobřany i na-
dále nejvýznamnějším partnerem a podporo-
vatelem dobřanského organizovaného sportu. 
Za tuto existenčně důležitou podporu vedení 
města Dobřany velice děkujeme.

 Za TJ Dobřany Luděk Reitšpies, předseda

Pozvánka
VÁNOČNÍ	TURNAJ	PRO	NEREGISTROVANÉ	HRÁČE 

Turnaj se koná v	sobotu	16.	prosince	2023	od	9.00	hodin na	staré	kuželně	v	Lipové	ulici. 

Na příznivce kuželkářského sportu se těší pořadatelé.
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Dne 15. 12. 2023 uplynou 4 roky, 
co nás navždy opustil náš milovaný 

manžel, tatínek a dědeček,

pan Josef	Vícha.

Kdo jste ho znali, vzpomeňte.
Za vzpomínku děkuje manželka.

Vzpomínka

Na	problémy	
nejste	sami

Otevírací	doba	poradny	v	Dobřanech
náměstí	T.	G.	M.	3,	Dobřany,	
vchod	z	Mánesovy	ulice

středa: 9:00–12:00, 13:00–15:45
čtvrtek: 9:00–12:00, 13:00–15:45

tel.:	777	944	563
e-mail:	poradna@opplzen.cz

	www.opplzen.cz

Občanská	poradna	Plzeň	poskytuje:
Občanská poradna poskytuje rady, 
informace a pomoc všem, kteří se na ni 
obrátí. Usiluje o to, aby občané netrpěli 
neznalostí svých práv a povinností, 
neznalostí dostupných služeb nebo 
neschopností vyjádřit své potřeby či hájit 
své oprávněné zájmy. Podílí se na činnosti 
AOP a společně upozorňují příslušné státní 
a místní orgány na nedostatky legislativy 
a na neřešené problémy občanů ve snaze 
ovlivnit vývoj politiky a sociálních služeb.

Naše	služby	jsou	bezplatné,	nezávislé,	
nestranné	a	diskrétní.	

Poradenství	poskytujeme	zejména	
v	těchto	oblastech:

 bydlení 
 finanční problematika 
 rodina a mezilidské vztahy 
 sociální a zdravotní pojištění 
 systém sociálních dávek a pomoci 
 správní řízení (jednání s úřady) 
 občanskoprávní vztahy 
 majetkoprávní vztahy 
 ochrana spotřebitele 
 pracovně–právní vztahy

Kontaktní místo Občanské poradny Plzeň 
v Dobřanech je financováno 

městem Dobřany.

OBČANSKÁ PORADNA
PLZEŇ, o.p.s.

Dne 31. 12. 2023 uplynou 2 roky, 
kdy nás navždy opustila 

paní Hana	Videmanová z Chlumčan.

S láskou vzpomíná manžel František, 
dcera Hana s rodinou a sestry Maruš, 

Jaruš a Liduš s rodinami.
Nikdy nezapomeneme.

Vzpomínka

Dne 30. října 2023 se dožila 98 let 

paní Dana	Němečková,

která je nyní nejstarší občankou 
města Dobřany.

Hodně zdraví přeje celá rodina.

Blahopřání

Dne 20. 12. 2023 uplyne 5 let, 
co nás navždy opustil 

pan Josef	Klíma.

Stále vzpomínají manželka Květa, 
děti s rodinami, vnoučata, pravnoučata 

a tchán Jaroslav Dolejš.

Vzpomínka

Dne 30. prosince 2023 uplyne 5 let 
od úmrtí 

paní Jany	Malé.

Vzpomíná maminka, sourozenci 
s rodinami a dcera s vnučkou.

Vzpomínka

Dne 21. 12. 2023 uplyne 5 let, 
co nás opustil

pan František	Veselý ze Šlovic.

Stále vzpomíná manželka s rodinou.

Vzpomínka

Společenská rubrika
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OPRAVNA	OBUVI	A	VÝROBA	KLÍČŮ
PROSINEC	2023

út	5.	12. 14–17

út	12.	12. 14–17

pá	14.	12. 14–17

18.	12.	–	31.	1.		ZAVŘENO

Výrobu	klíčů	a	vyzvednutí	zakázek	mimo	pracovní	dobu	
lze	domluvit	na	tel.:	773	478	883.	Neváhejte	mi	zavolat.

Od dobřanského verpánku přeji příjemné prožití vánočních svátků 
a do nového roku 2024 hodně zdraví, štěstí a osobních úspěchů.

 Zbyněk Albl, švec

Řádková inzerce

  ANGLIČTINA – Individuální i skupinová výuka, 

 též online (Skype apod.), tel. č. 724 015 347, 

 www.anglickyjazyk.net

  Provádím zednické a malířské práce, obklady, dlažby  

a další práce dle domluvy. Více na tel. č. 721 757 399

  Kosmetické	služby	Jiřina	Neumannová,  

tel. č.  606 280 813.

  ÚČETNICTVÍ: vedení účetnictví – fyzické osoby 

 i právnické organizace včetně mezd. 

 Tel. č. 606 609 720

  Mladá rodina koupí byt, dům nebo pozemek 

 v Dobřanech nebo okolí, platba hotově. 

 Tel. č. 776 525 100.

 	Hledám pronájem 2 až 3 + 1 + B. Cena nerozhoduje. 

 Tel. č. 737 989 344.

  Kosmetika,	pedikúra,	manikúra	Gabriela	Deichert, 

objednávky na tel. č. 736 610 904.

  Pronajmu byt 1 + kk, v Dobřanech, 

 info na tel. č. 607 115 354.

 Hrubý autodoprava s.r.o  přijme  

ŘIDIČE C+E 
pro rozvoz zboží obchodního řetězce Penny Market 

z velkoskladu v Dobřanech 
Mzda: 45000,-  až  48.000,- Kč 

Informace: 733 145 331        

Email: r.benesova@hruby-autodoprava.cz  

NÁSTUP IHNED NEBO DLE DOHODY  

   

Podklady pro inzerci
INDD, AI, EPS, PDF - písma musí být převedená na křivky

Obrázky: TIFF, JPG, BMP - rozlišení 300 dpi (obrázky musí být dodány zvlášť - nevložené do textu)
Texty: DOC, DOCX, ODT, TXT

Slevy
 opakovaná plošná inzerce
 2 výtisky      10 % z celkové ceny
 3 a více výtisků     20 % z celkové ceny
 10 a více výtisků     30 % z celkové ceny

 nabídka pracovních míst    20 % z ceny inzerce

 souběžná inzerce ve vývěskách MKS  5 % z ceny inzerce

Slevy se nesčítají, vždy je využita ta vyšší. 

Velikost inzerátu
1 strana (186 x 263 mm) 6 480 Kč
1/2 strany (186 x 128,5 mm) 3 240 Kč
1/4 strany (91 x 128,5 mm) 1 620 Kč
1/8 strany (91 x 63 mm) 810 Kč

Řádková nekomerční inzerce max. 92 znaků zdarma
vyměním, daruji, hledá se, koupím...

Řádková komerční inzerce max. 92 znaků  50 Kč
prodej, služby...

Společenská rubrika zdarma

Ceník inzerce 
v Dobřanských listech
(platný od 5. 4. 2022)

Měsíčník pro Dobřany, Šlovice, Vodní Újezd a okolí

e-mail: listy@dobrany.cz

Dobřanské listy vychází v nákladu 3 050 ks a jsou distribuovány zdarma do každé domácnosti v Dobřanech, Šlovicích a Vodním Újezdu.

30

PRODEJ	
VÁNOČNÍCH	STROMKŮ 

na tradičním místě v Dobřanech, Pobřežní 1027, vedle automyčky 

NABÍDKA:
• smrk	pichlavý
•	smrk	ztepilý

•	jedle	kavkazská	
•	borovice	lesní	

•	denně	od	8.00	do	20.00	hodin	•	balení	a	frézování	zdarma	
velký	výběr	•	průběžně	jsou	doplňovány	čerstvé	stromky
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RAKETOVÝ INTERNET
na 6 měsíců zdarma!

Rychlost 300 Mb/s

Instalace zdarma!

Ceny od 390 Kč měsíčně.

+420 725 177 695, +420 607 709 551
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VÁNOČNÍ PŘÍBĚH (BIO SENIOR)
5. 12. ve 14:00
ČR / komedie / 123 min / 12+ / režie: Irena Pavlásková

Komedie s hvězdným obsazením, která se odehrává 

během Štědrého dne. 

Vstupné: 70 Kč

ZBOJNÍK (FILM + BESEDA S TVŮRCI)
8. 12. v 19:00
ČR / historický / 107 min / 12+ / režie: Leoš Kastner

Nezávislý historický film, který je zasazen do doby 

2. poloviny 13. století po smrti českého krále Pře-

mysla Otakara II, sleduje cestu odpovědníka Oldřicha 

z Roupova, jenž se po návratu z Deváté křížové vý-

pravy bude nucen za nečekaných okolností uchýlit 

k životu mimo zákon.

Vstupné: 150 Kč

PŘÁNÍ
9. 12. v 17:00
USA / animovaný / 95 min / přístupný / dabing /

režie: Chris Buck

Mladá a důvtipná dívka Aša vysloví tak mocné přání, 

že jej vyslyší samotný vesmír. Nebo spíše živoucí 

kouzelná koule s nezměrnou energií zvaná Hvězda. 

Společně s Hvězdou musí Aša čelit hrozivému nepří-

teli, králi Magnificovi.

Vstupné: 130 Kč

TANCUJ MATYLDO
9. 12. ve 20:00
ČR / drama / 113 min / 12+ / režie: Petr Slavík

Příběh úspěšného právníka a jeho syna, jejichž mat-

ka a babička Matylda onemocněla Alzheimerovou 

chorobou. Nová situace jim převrátí život vzhůru 

nohama, všichni navzájem k sobě ale musí nalézt 

cestu a někdy najít i sami sebe.

Vstupné: 140 Kč

MLSNÉ MEDVĚDÍ PŘÍBĚHY: NA PÓL!
10. 12. v 15:00  |  17. 12. v 15:00
ČR, Slovensko,... / animovaný / 62 min / přístupný / 

režie: Kateřina Karhánková a Alexandra Májová

Nerozluční medvědí kamarádi, velký Nedvěd a mr-

ňous Miška, se rozhodnou neuložit k zimnímu spán-

ku a na pozvání lední medvědice vyrážejí na nanuko-

vý festival na dalekém pólu.

Vstupné: 130 Kč

PERINBABA A DVA SVĚTY
10. 12. v 18:00  |  16. 12. v 17:00
ČR, Slovensko / pohádka / 107 min / přístupný / 

režie: Juraj Jakubisko

Pokračování slavné pohádky Perinbaba je plné fan-

tazie, náročných triků i humoru a přináší příběh pro 

všechny generace. Lukáš, syn původních hrdinů 

Alžběty a Jakuba, se vydává na strastiplnou cestu 

do bájné země hojnosti za dobrodružstvím a pravou 

láskou.

Vstupné: 140 Kč

LÁSKA NEBESKÁ (TADY VARY)
13. 12. ve 20:00
VB, USA, Francie / romantický, komedie / 135 min / 

přístupný / dabing / režie: Richard Curtis

Po 20 letech od své premiéry se do kin vrací veleú-

spěšný filmový hit s hvězdným hereckým obsaze-

ním a úžasným soundtrackem v remasterované ver-

zi. Láska nebeská s vtipem odhaluje citová vzplanutí 

v období vánočních svátků.

Vstupné: 170 Kč

TŘI MUŠKETÝŘI: MILADY
15. 12. ve 20:00
Francie / historický, dobrodružný / 115 min / 12+ / 

dabing / režie: Martin Bourboulon

Romantický dobrodružný příběh plný lásky, lstí, váš-

ně, zrady, přátelství i soubojů na život a na smrt.

Vstupné: 140 Kč

LÍTÁ V TOM
16. 12. ve 20:00  |  27. 12. v 18:00
ČR / komedie, romantický / 95 min / 12+ /

režie: Tomáš Dianiška

Hlavní hrdina přemluví svou těhotnou sousedku a bý-

valou striptérku, aby jednou jedinkrát sehrála jeho 

přítelkyni. Před maminkou. Situace se ale zvrtne a to, 

že jsou zamilovaný pár, musí předstírat mnohem déle.

Vstupné: 140 Kč

WONKA
17. 12. v 18:00  |  27. 12. v 15:00
USA / rodinný, komedie / 116 min / přístupný / dabing /

režie: Paul King

Podivuhodný příběh o talentovaném Willy Wonkovi, 

který se s očima dokořán ocitne v centru světa čoko-

lády, nemá nic než pár mincí v kapse a plný klobouk 

snů – jedním z nich je otevřít si vlastní čokoládovnu, 

která by se vyrovnala největším čokoládovnám světa.

Vstupné: 130 Kč

AQUAMAN A ZTRACENÉ KRÁLOVSTVÍ
22. 12. ve 20:00
USA / fantasy, dobrodružný / 124 min / 12+ / dabing / 

režie: James Wan

Poté, co se mu nepodařilo Aquamana porazit poprvé, 

se Black Manta, stále poháněný potřebou pomstít 

smrt svého otce, nezastaví před ničím, aby Aquama-

na jednou provždy zničil. Tentokrát je Black Manta 

hrozivější než kdykoli předtím a vládne mocí bájného 

černého trojzubce, který uvolňuje prastarou a zlovol-

nou sílu.

Vstupné: 130 Kč

MÉĎOVY VÁNOCE
28. 12. v 15:00
Norsko / rodinný / 80 min / přístupný / dabing / 

režie: Andrea Eckerbom

Sněhové vločky, vůně Vánoc a třpytivá světýlka zapla-

ví vánoční městečko, kam se vypraví malá Mariann, 

aby tam objevila neuvěřitelné tajemství: plyšový med-

vídek na poličce stánku právě pohnul hlavou! Mariann 

hned padl do oka, a tak si pod stromeček nepřeje nic 

jiného, než toto živé plyšové zvířátko. 

Vstupné: 130 Kč

JEDEME NA TEAMBUILDING
28. 12. v 18:00
ČR, Slovensko / komedie / 105 min / 15+ /

režie: Zuzana Marianková

Když si myslíte, že máte ve všech směrech skvěle 

našlápnuto a nic vás nezastaví, tak se většinou hod-

ně pletete. Ambiciózní korporátní zaměstnanec Aleš 

je svým narcistickým šéfem místo povýšení přelo-

žen do nejhoršího firemního oddělení – do call centra. 

Tam velice rychle musí přijít na to, jak spolu s potrh-

lou konspirátorkou Marcelou, neurotickým nihilistou  

Michalem, vzorňačkou Jitkou a dalšími bizarními ko-

legy vytvořit sehranou partu.

Vstupné: 150 Kč

Kino – divadlo – kongresový sál – Káčko
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ZDRAVOTNÍ	STŘEDISKO (Třída 1. máje 1300)
Praktický	lékař	pro	dospělé
MUDr. Ludmila Horová
tel.: 377 972 544, e-mail: ordinace@horovi.cz
pondělí 6:00–12:00 14:00–18:00
úterý 6:00–13:00
středa, pátek 6:00–12:00 
čtvrtek 6:00–12:00 13:00 Harmonie

Praktický	lékař	pro	dospělé,
poradna	pro	sportovce
MUDr. Radana Salvétová
tel.: 606 370 308
www.salvetgroup.estranky.cz
pondělí 7:30–11:00 
 11:15–12:30 pro podniky a objednané
 15:00–18:00 pouze po tel. domluvě
úterý 7:30–11:30 
 11:30–13:00 pro objednané
středa, pátek 7:30–11:00 
 11:15–13:00 pro podniky a objednané
čtvrtek 7:30–11:00 
 11:15–13:00 pro objednané

Praktický	lékař	pro	děti	a	dorost
MUDr. Alena Špidlenová / MUDr. Nina Genčurová 
Dětské lékařství Dobřany s.r.o.
cestovní medicína, infekční nemoci
tel.: 723 079 072
 zdraví objednaní nemocní
pondělí–čtvrtek 7:30–8:00 8:00–11:00
pátek 7:30–8:00 8:00–10:00
 prevence objednaní
pondělí–čtvrtek 11:00–14:00
pátek 10:00–14:00
 prevence
úterý 14:30–18:00
(Zdraví objednaní – kontroly po nemoci, plánované 
náběry a předoperační vyšetření, potvrzení všeho druhu)

Praktický	zubní	lékař
MUDr. Lada Cvachovcová
tel.: 604 129 239
pondělí, čtvrtek 7:30–17:00
út, st, pá 7:30–13:00

MUDr. Petr Bureš
tel.: 724 516 852
pondělí 7:30–14:30
úterý 9:00–17:30
středa 7:00–13:00
čtvrtek 7:00–12:00 MUDr. Hrbáčková
pátek 6:30–12:00

Kožní	ordinace
MUDr. Petra Brodská, Ph.D.
tel.: 775 057 007, www.kozni-brodska.cz
Ordinační hodiny:
pondělí 8:00–14:00
Vyšetření po telefonickém objednání.

Gynekologie
MUDr. Regina Janů
tel.: 775 519 042, www.gynekolog.cz/janu/
e-mail: janu.gynekologie@gmail.com
pondělí 8:00–14:00
úterý 6:30–17:00
středa 6:30–13:00 po objednání
čtvrtek 8:00–13:00
pátek 9:00–11:00 po objednání

Kardiologická	ordinace
MUDr. Tomáš Kolouch
tel.: 730 778 658
po, st, čt 8:00–15:00
úterý 8:00–18:00
pátek 7:00–11:00

Diabetologická	ambulance
Diakom s.r.o. – MUDr. Renata Arias
tel.: 371 791 791
pondělí, středa 7:00–15:00 MUDr. J. Prošková

Interní	ambulance
MUDr. Gabriela Rybářová | MUDr. Martin Straka
tel.: 775 002 155 
úterý 7:30–14:30
 14:30–16:30
pátek 7:30–14:30

Ordinace	očního	lékaře
MUDr. Kateřina Košťáková
tel.: 777 837 387 (v ord. hodinách)
pondělí 8:30–12:00 12:30–14:30
středa 13:00–14:00 14:00–17:30
čtvrtek 8:30–12:00 12:30–14:30
pátek 8:00–11:00 11:00–13:00
Vyšetření pouze po telefonickém objednání.
perimetry:
pondělí, čtvrtek 8:00–8:30 po objednání
středa 11:00–13:00 po objednání
pátek 7:00–8:00 po objednání

Odběry	krve
EUC Laboratoře s.r.o., ODBĚRY KRVE
tel.: 720 061 001
pondělí–pátek 6:00–12:00

Oční	optika	a	ordinace
Dagmar Strejcová
tel. optika: 727 900 748, www.optikastrejcova.com
tel. ordinace: 724 274 254,
e-mail: optikastrejcova@seznam.cz
pondělí 8:30–15:00  + měření zraku pro objednané
středa 8:30–17:30  + měření zraku pro objednané
 8:30–14:00  oční ordinace s lékařem 
    pro objednané
čtvrtek, pátek 8:30–15:00

Praktický	lékař	pro	děti	a	dorost
MUDr. Jitka Šebestová
Školní 33, tel.: 377 972 754, 732 114 040
  pro objednané
úterý 7:00–16:00 16:00–18:00
čtvrtek 7:00–14:00 14:00–16:00
pátek 7:00–12:00
Preferujeme předem telefonické objednání.

Centrum	domácí	zdravotní	péče
Mgr. Jaroslava Kaderová
tel.: 603 430 987, 377 973 096
e-mail: kaderova@volny.cz, www.kaderova.cz

Jubilata	Dobřany	pro	osoby	potřebující	
péči	–	pečovatelská	služba
Sokolovská 1004
tel.: 733 141 900 – Mgr. Ivana Kvíderová
e-mail: jubilata.dobrany@diakoniezapad.cz
pondělí–pátek 7:00–19:00
so, ne, svátek 7:00–9:00 11:30–14:00
   17:00–19:00

Lékárna	BENU
náměstí T. G. M. 116, tel.: 373 034 601
pondělí–pátek 8:00–12:00 12:30–16:30

Lékárna	Devětsil
Sokolovská 967, tel.: 377 921 299
pondělí–pátek 8:00–12:30 13:00–17:00

Ambulance	klinické	logopedie
Mgr. Michaela Hrubešová
Nová 956
tel.: 775 313 801, e-mail: hrubesova@hotmail.cz
pondělí 8:00–15:00
úterý 8:00–18:00 na objednání
středa 8:00–11:00 na objednání
čtvrtek 8:00–18:00 na objednání
pátek 7:30–11:30 na objednání

Veterinární	ordinace
MVDr. Tereza Sýkorová
Dragounů 1018
tel.: 724 806 606, e-mail: veterinadobrany@seznam.cz
pondělí, pátek 9:00–12:00
úterý, čtvrtek 16:00–19:00
středa  pouze objednaní pacienti

Sběrný	dvůr
tel.: 721 529 770
pondělí  14:00–18:00
středa 9:00–13:00 14:00–18:00
pátek, neděle 9:00–13:00 14:00–18:00

Městský	úřad	Dobřany
Náměstí T.G.M. 1, tel. ústředna: 377 195 831
vstup vchodem od pošty
pondělí, středa 7:15–11:15 12:00–17:00
(úřední dny)
úterý, čtvrtek 8:00–11:15 12:00–14:30
pátek 8:00–11:15 12:00–13:00

Městské	kulturní	středisko	Dobřany
Dobřanská	galerie,	kostel	sv.	Víta,	IC
Náměstí T. G. M. 5, tel.: 377 972 725, 377 972 480
e-mail: kultura@dobrany.cz, ic@dobrany.cz
pondělí–pátek 8:30–12:15 13:00–16:00
státní svátky zavřeno

Kino	–	divadlo	–	kongresový	sál	Káčko
Sokolovská 1011, tel.: 739 643 219
e-mail: kino@dobrany.cz, www.kacko.cz
Pokladna kina otevřena 1 hodinu před začátkem 
představení.

Česká	pošta	
Náměstí T. G. M. 2 
pondělí, středa 10:00–12:00 13:00 – 18:00
út, čt, pá 8:00–12:00 13:00 – 16:00
sobota 8:00–12:00

Horké	linky
Plyn – poruchy: 1239    
Voda – poruchy: 800 120 112
El. proud – poruchy: 800 850 860
Hasiči: 150 / Záchranka: 155 / Policie: 158 
Městská policie: 156    
Mezinárodní tísňové volání: 112
epepa@dobrany.cz – hlášení nebezpečných stavů
Sousedská výpomoc – 734 258 859
Dobřany V OBRAZE – mobilní aplikace
Odchyt psů – 724 004 389




